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«Šogad vasaras sezonā primā-
rais ielu un ceļu uzturēšanā ir 
grants ceļu greiderēšana un 
bedrīšu labošana,» norāda 
Jelgavas novada pašvaldības 
autoceļu fonda speciālists rai-
monds Holts, piebilstot, ka ceļus 
paredzēts nogreiderēt vismaz 
trīs reizes, bet izpļaut ceļmalas 
vienu reizi – ap Jāņiem. pēc viņa 
teiktā, tā ir minimālā program-
ma, ko iespējams īstenot par 
esošajiem līdzekļiem. 

Jau otro gadu Latviju piemeklējusi barga 
ziema, kas prasīja ievērojamus līdzekļus ceļu 
tīrīšanai un uzturēšanai, tāpēc arī vasaras 
sezonā iespējams ieplānot tikai pašu nepie-
ciešamāko. R.Holts stāsta, ka šosezon plānots 
arī salabot avārijas bedres, uzstādīt jaunas ceļa 
zīmes un pabeigt pērn iesāktos tiltu remont-
darbus. «Paredzēts uzstādīt 90 jaunas ceļa 
zīmes – to vietā, kuras nolauztas, sabojātas, 
pazudušas. Daļa zīmju jāuzstāda, ja plānoti 
ielu remontdarbi, tās bija jāizvieto arī pavasara 
plūdu dēļ apdraudētajos ceļu posmos,» skaidro 
speciālists, piebilstot, ka vissmagākā situācija 
esot krustojumos, kur pagastu ceļi pieslēdzas 
valsts autoceļiem, jo par to, vai krustojumā ir 
ceļa zīme «Dodiet ceļu» vai «Neapstājoties 
tālāk braukt aizliegts», atbildīga ir pašvaldība, 
un šādu krustojumu novadā ir ļoti daudz. 

Mazliet cerīgāku situāciju dara tas, ka 
šopavasar, šķiet, ies secen plūdi – pērn to 
radīto seku likvidēšanai nācās tērēt papildu 
līdzekļus, no kuriem valsts sedza 70 procentus, 
bet pašvaldība no sava budžeta atlikušos 30. Kā 
norāda R.Holts, tāpat līdzekļu ietaupīšanas 
nolūkā jau laikus tiek domāts par to, lai pa-
vasarī ceļi netiktu izdangāti un sabojāti un tos 
vēlāk nevajadzētu pamatīgi labot. Piemēram, 
Glūdas pagasta teritorijā uz vietējās nozīmes 
ceļa tika uzstādīta ceļa zīme, kas paredz smagā 
transporta svara ierobežojumus.

Pašvaldība pašlaik jau noslēgusi līgumus 
ar diviem uzņēmumiem, kuri vasaras sezonā 
rūpēsies par ceļiem novada teritorijā – kopējā 
līgumsumma ir 213 818 lati. Ceļa klātnes 
planēšanu jeb greiderēšanu visu Jelgavas no-
vada pagastu teritorijās veiks SIA «Roplainis» 
(18 lati kilometrā). Darbus bojāto caurteku 
atjaunošanai ar kopējo apjomu 200 metri, 
izmantojot derīgos esošos posmus, kā arī 
mehanizētu nomaļu grunts uzaugumu noņem-

Vasarā ceļu uzturēšanai tērēs 
gandrīz 214 tūkstošus latu

šanu ar iekraušanu transportā un aizvešanu uz 
izbērtuvi veiks SIA «Igate». Bija plānots, ka 
bedrīšu aizpildīšanu ar karsto asfaltbetonu, 
kā arī iesēdumu un bedru labošanu grants, 
šķembu un uzlabotas grants seguma ceļos veiks 
un ceļa zīmes uzstādīs SIA «Valmeks», bet, 
kā informē pašvaldības Sabiedrisko attiecību 
nodaļā, uzņēmums pēdējā brīdī atteicies no 
plānotajiem darbiem. Saskaņā ar iepirkuma 
procedūru piedāvājums ir spēkā nākamajam 
konkursa pretendentam ar lētāko cenu, līdz ar 
to šos darbus veiks SIA «Igate».

Uz ceļiem rosīties sākušas arī «Latvijas 
valsts ceļu» (LVC) brigādes – kā informē 
LVC Centra reģiona Jelgavas nodaļas vadī-
tāja pienākumu izpildītājs Vilnis Zadovskis, 
jau šobrīd tiek remontētas satiksmei bīsta-
mās bedres un dienā vidēji tiekot salaboti 
ap 20 kvadrātmetri bedru. Šogad ieplānota 
arī virsmas apstrāde 10 kilometrus garam 

autoceļa Tērvete–Augstkalne–Bauska pos-
mam, tostarp Vilces pagasta teritorijā. Pērn 
ar šādu metodi tika labots Kalnciema ceļa 
posms no Jelgavas robežas līdz Valgundes 
pagriezienam, bet šovasar te tiks veikti 
garantijas darbi.

Šogad tiks pabeigti pērn iesāktie tiltu 
remonti, savukārt jau nākamgad pašval-
dība cer izmantot iespēju ceļu remontam 
piesaistīt Eiropas naudu. «Līdz šim Eiropas 
līdzekļus varēja iegūt tikai valsts nozīmes 
ceļu remontam, bet pašvaldība izmantoja 
katru iespēju – par «cukura naudu» tika 
sakārtoti atsevišķi pagastu ceļu posmi, šogad 
bija iespēja Eiropas līdzekļus novirzīt gājēju 
drošības uzlabošanai, un vairākos pagastos, 
piemēram, Vircavā, Zaļeniekos, Vilcē, 
Jaunsvirlaukā, tiks izbūvēti gājēju celiņi,» 
piebilst R.Holts. «Jelgavas Novada Ziņas» 
jau rakstīja, ka no 2012. gada arī novada 

pašvaldībām būs iespēja piesaistīt līdzekļus 
ceļu remontiem. Jelgavas novada pašvaldība 
jau uzsākusi darbu – tiek apzināti kritiskie 
ceļu posmi pagastos, tad projektu speciā-
listi strādās ar dokumentāciju, lai brīdī, kad 
jaunā programma tiks atvērta, uzreiz varētu 
iesniegt projektus. Novada pašvaldība plāno 
šajā programmā apgūt ap diviem miljoniem 
latu – 150 000 latu katram pagastam kāda 
ceļa remontam.

Pozitīvi ir arī tas, ka nav apstājies A8 
šosejas rekonstrukcijas projekts. Tiesa, 
LVC iepirkumu plāno izsludināt maijā, 
un tas nozīmē, ka šogad būvdarbus labi ja 
varēs uzsākt. Jāatgādina, ka šī projekta gaitā 
paredzēts sakārtot asfalta segumu posmā no 
Dalbes līdz Lietuvas robežai Elejā.

Ilze Knusle-Jankevica
Foto: Krišjānis Grantiņš

izvērtējot pretendentu pieteiku-
mus, par jaunizveidotā novada 
apvienotā komunālo pakalpoju-
mu sniedzēja «Glūdas komunā-
lā saimniecība» vadītāju izrau-
dzīta antra alksne. par viņas 
apstiprināšanu amatā tiks lemts 
27. aprīļa domes sēdē. Tāpat 
drīzumā tiks lemts par uzņēmu-
ma nosaukuma maiņu. 

 
Jelgavas novada pašvaldības Sabiedrisko 

attiecību nodaļas vadītāja Dace Kaņepone 
norāda, ka A.Alksne izraudzīta no desmit 
pretendentiem, kuri kandidēja uz SIA 
«Glūdas komunālā saimniecība» vadītāja 
amatu. Pēdējos divus gadus izraudzītā 
pretendente bijusi SIA «Kandavas komu-
nālie pakalpojumi» valdes locekle, viņa ir 
ieguvusi augstāko izglītību inženierzinātnēs 

(bakalaura grāds mašīnzinātnē), kā papildu 
izglītību LLU Lauku inženieru fakultātē 
apgūstot būvzinātnes.

Jelgavas novada jaunizveidotajam ko-
munāltehnisko pakalpojumu sniedzējam, 
kas apvienos visas piecas līdzšinējās pa-
kalpojumu sabiedrības, vadītājs konkursa 
kārtībā tiek meklēts jau kopš gada sākuma. 
Pirmais konkurss noslēdzās februārī, bet 
no 19 pretendentiem izraudzītais konkursa 
uzvarētājs atsauca savu kandidatūru no 
virzīšanas apstiprināšanai amatā, līdz ar to 
Jelgavas novada pašvaldība jau februāra 
beigās izsludināja atkārtotu konkursu, kurā 
pieteicās desmit pretendenti.  

Ja A.Alksne 27. aprīļa domes sēdē tiks 
apstiprināta amatā, viņas pirmā darba diena 
būs 2. maijā.

Ilze Knusle-Jankevica

Izraudzīta reorganizētā komunālo 
pakalpojumu uzņēmuma vadītāja

Jelgavas novada domes 23. 
marta sēdē pieņemts lē-
mums par Jelgavas novada 
attīstības programmas 2011. 
– 2017. gadam apstiprinā-
šanu, līdz ar to dokumenta 
galīgās redakcijas projekts 
nodots Zemgales plānošanas 
reģionam un Vides aizsardzī-
bas un reģionālās attīstības 
ministrijai atzinuma saņem-
šanai.

Vēl 2010. gada 27. janvārī Jelgavas 
novada dome pieņēma lēmumu par 
Jelgavas novada attīstības programmas 
2011. – 2017. gadam izstrādes uzsākšanu 
ar mērķi veidot pamatu Jelgavas novada 
teritorijas ilgtspējīgai un līdzsvarotai 
attīstībai.

Programmas izstrādes gaitā tika 
organizēta publiskā apspriešana – no 
šā gada 31. janvāra līdz 4. martam –, 
un informācija par to tika publicēta arī 
laikrakstā «Jelgavas Novada Ziņas» 
un Jelgavas novada mājas lapā www.
jelgavasnovads.lv, sadaļā «Sabiedrības 
līdzdalība». 

2011. gada 25. februārī tika organi-
zēta izstrādātā dokumenta publiskās 
apspriešanas sanāksme, kurā piedalījās 
17 cilvēki, tajā skaitā Dobeles novada 
plānošanas speciālisti un Zemgales 
plānošanas reģiona attīstības plānoša-
nas speciālisti. Apspriešanā saņemtie 
ierosinājumi iestrādāti dokumentā, 
un tas galīgajā versijā nodots apstip-
rināšanai.  

Ilze Knusle-Jankevica

apstiprina novada attīstības 
programmu 2011. – 2017. gadam

Elejas muižas turpmākā attīstība 
īpaši aktuāla kļuva pēc tam, kad 
pašvaldība, piesaistot Eiropas 
savienības līdzekļus, uzsāka 
Elejas parka atjaunošanu – to 
plānots izveidot par novada 
iedzīvotāju saieta vietu.  

«Medema kungs pieļauj, ka varēs atgriezties 
Latvijā un atsākt dzimtas īpašumu, tostarp 
Elejas muižas ēku, attīstības projektus. Laikā, 
kad grāfs dzīvoja Latvijā – no 2002. līdz 2004. 
gadam –, viņam bija iecere Elejas muižu at-
jaunot un izveidot tajā viesnīcu. Šo domu viņš 
nav atmetis un joprojām plāno Elejā izveidot 
viesnīcu, kurā ēdiens tiek gatavots no bioloģis-
kās lauksaimniecības produktiem,» pēc tikša-
nās Francijā ar grāfu Teodoru fon Medemu 
stāsta Jelgavas novada domes priekšsēdētājs 
Ziedonis Caune. Šāda iecere T. fon Medemam 
radusies pēc tam, kad Francijas nacionālajā 
televīzijā demonstrēta viņa uzņemtā filma 
par Latviju – tā vietējā sabiedrībā izraisījusi 
plašu rezonansi un interesi par Latviju. Grāfs 
ir gatavs organizēt francūžu tūristu plūsmu 
uz Latviju, izmitināt viņus Elejas viesnīcā un 
piedāvāt bioloģiskās lauksaimniecības pro-
duktus, kādi Francijā praktiski nav pieejami. 
Tāpat T. fon Medems plānojot atjaunot arī 
seno alus brūzi. 

Jelgavas novada pašvaldība ir ieinteresēta 
Elejas muižas atjaunošanā, jo jau īsteno 
parka teritorijas sakopšanas projektu. T. fon 
Medema iecere nozīmētu arī darba vietas 
vietējiem iedzīvotājiem un produkcijas noieta 
tirgu zemniekiem. «Iepazīstināju Medema 
kungu ar projektu, un viņš ideju par parka 
sakārtošanu un estrādes izveidi tajā atbalsta,» 
norāda Z.Caune, piebilstot, ka sākotnēji grāfs 
gan cerējis iegūt visu parku savā īpašumā, bet 
pašvaldība šādu variantu kategoriski noraidī-
jusi. «Parks tomēr ir publiska vieta, un viens 
no pašvaldības noteikumiem ir, lai lielākā 
daļa parka būtu publiski pieejama gan novada 
iedzīvotājiem, gan viesiem,» tā novada domes 
priekšsēdētājs. Jāpiebilst, ka šobrīd Medemu 
dzimtai Elejā īpašums nepieder, bet T. fon 
Medems vēlas atgūt teātra un viesu namu. 

Pašvaldības striktā nostāja gan nav traucējusi 
pusēm panākt kopsaucēju, un jau jūlijā grāfs 
ieradīsies Latvijā, lai pārrunātu jau konkrētas 
tālākās darbības. Pašvaldība līdz tam plāno 
noskaidrot visus ar īpašumtiesībām saistītos 
jautājumus – savulaik biežo īpašnieku maiņu 
dēļ tie palikuši līdz galam neatrisināti.

Elejas muižas mantinieks plāno piesaistīt 
Eiropas Savienības finansējumu. Viņa ieceri 
atbalsta arī Latvijas mākslas un arhitektūras 
pieminekļu restaurācijas speciālists Rundāles 
pils direktors Imants Lancmanis.

Laikraksts «Jelgavas Novada Ziņas» jau 
rakstīja, ka pašvaldība īsteno projektu «Trans 
in Form», kura gaitā Elejas parku plānots 
izveidot par novada saieta vietu. Speciāli 
rīkotā konferencē tika meklēti veidi, kā parku 
attīstīt un kādus apskates objektus tajā izveidot. 
Savukārt šobrīd noslēdzies konkurss par parka 
dendroloģisko inventarizāciju un parka skiču 
projekta izstrādi. To par 5000 latiem apņē-
musies veikt SIA «Labie koki». Kā skaidro 
projektu speciāliste Anita Škutāne, tiks veikta 
koku inventarizācija un izstrādāti divi skiču 
projekti – pirmajā jāparāda apstādījumu kon-
cepcija, auto stāvlaukuma un sanitārā punkta 
atrašanās vieta, bet otrajā jāattēlo pastaigu 
maršruti, skulptūras atrašanās vieta, soliņu un 
atkritumu urnu izvietojums un dizains.  

Ilze Knusle-Jankevica

Medems gatavs 
atjaunot daļu  
Elejas muižas

Jelgavas novada domes priekšsē-
dētājs Ziedonis Caune vizītes laikā 
Francijā tikās ar grāfu Teodoru fon 
Medemu, lai pārrunātu Elejas muižas 
turpmāko likteni. 

FOTO: Ceļa klātnes planēšanu jeb greiderēšanu visu Jelgavas novada pagastu teritorijās veic sia «roplai-
nis», kas izraudzīta konkursa kārtībā, – uzņēmums apņēmies kilometru ceļa nogreiderēt par 18 latiem. 
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Vai jūs piedalīsieties  
Lielajā talkā?

paZiŅOJUMs par TariFa prOJEKTU
SIA «Zemgales EKO» (vienotais reģistrācijas numurs 43603040477, juridiskā adrese Uzva-
ras iela 8, Jelgava) 2011. gada 24. martā Sabiedrisko pakalpojumu regulēšanas komisijai 
(SPRK) iesniedza poligona «Grantiņi» sadzīves atkritumu apglabāšanas tarifa projektu, kas ir 
aprēķināts saskaņā ar SPRK Padomes lēmumu Nr.1/1 (no 09.03.2011.) «Sadzīves atkritumu 
apglabāšanas pakalpojuma tarifa aprēķināšanas metodika».   

Sabiedriskā pakalpojuma veids Spēkā esošais tarifs Piedāvātais tarifs
 (Ls/t, bez PVN)* (Ls/t, bez PVN)**

Sadzīves atkritumu apglabāšana 13,30 15,79

Piedāvātais tarifs varētu stāties spēkā ar 2011. gada 1. jūniju. Tarifa izmaiņas ir 
saistītas ar poligona būvniecības izmaksu, poligona rekultivācijas un pēcslēgšanas 
monitoringa izmaksu iekļaušanu apglabāšanas tarifā.

Iepazīties ar tarifu projektā ietverto vispārpieejamo informāciju, kā arī sniegt savus 
priekšlikumus un ieteikumus par sadzīves atkritumu apglabāšanas tarifa projektu 
lietotājs var SIA «Zemgales EKO» (Jelgava, Uzvaras iela 8), no pirmdienas līdz ceturt-
dienai no pulksten 8 līdz 17, piektdienās no pulksten 8 līdz 14.30, iepriekš sazinoties 
ar Zani Ķinci (tālrunis 63023518).

Priekšlikumus un ieteikumus par tarifa projektu rakstveidā vai elektroniski var iesniegt 
SIA «Zemgales EKO» (Jelgavā, Uzvaras ielā 8, fakss 63023511, e-pasts: zane.kince@
eko.jelgava.lv), kā arī Sabiedrisko pakalpojumu regulēšanas komisijai (Rīgā, Brīvības 
ielā 55, fakss 67097200, e-pasts: sprk@sprk.gov.lv) 20 dienu laikā no šī paziņojuma 
publicēšanas normatīvajos aktos noteiktajā kartībā.
*tika iekļauts dabas resursu nodoklis par atkritumu apglabāšanu
**netiek iekļauts dabas resursu nodoklis par atkritumu apglabāšanu

paZiŅOJUMs par TariFa prOJEKTU
SIA «Zemgales EKO» (vienotais reģistrācijas numurs 43603040477, juridiskā adrese 
Uzvaras iela 8, Jelgava) 2011. gada 24. martā Sabiedrisko pakalpojumu regulēšanas 
komisijai (SPRK) iesniedza poligona «Brakšķi» sadzīves atkritumu apglabāšanas tarifa 
projektu, kas ir aprēķināts saskaņā ar SPRK Padomes lēmumu Nr.1/1 (no 09.03.2011.) 
«Sadzīves atkritumu apglabāšanas pakalpojuma tarifa aprēķināšanas metodika».

Sabiedriskā pakalpojuma veids Spēkā esošais tarifs* Piedāvātais tarifs**
 (Ls/t, bez PVN) (Ls/t, bez PVN) 

Sadzīves atkritumu apglabāšana 13,79 14,89

Piedāvātais tarifs varētu stāties spēkā ar 2011. gada 1. jūniju. Tarifa izmaiņas ir 
saistītas ar poligona būvniecības izmaksu, zemes nomas, poligona rekultivācijas un 
pēcslēgšanas monitoringa izmaksu iekļaušanu apglabāšanas tarifā. 

Iepazīties ar tarifu projektā ietverto vispārpieejamo informāciju, kā arī sniegt savus 
priekšlikumus un ieteikumus par sadzīves atkritumu apglabāšanas tarifa projektu 
lietotājs var SIA «Zemgales EKO» (Jelgava, Uzvaras iela 8) no pirmdienas līdz ceturt-
dienai no pulksten 8 līdz 17, piektdienās no pulksten 8 līdz 14.30, iepriekš sazinoties 
ar Zani Ķinci (tālrunis 63023518).

Priekšlikumus un ieteikumus par tarifa projektu rakstveidā vai elektroniski var iesniegt 
SIA «Zemgales EKO» (Jelgavā, Uzvaras ielā 8, fakss 63023511, e-pasts: zane.kince@
eko.jelgava.lv), kā arī Sabiedrisko pakalpojumu regulēšanas komisijai (Rīgā, Brīvības 
ielā 55, fakss 67097200, e-pasts: sprk@sprk.gov.lv) 20 dienu laikā no šī paziņojuma 
publicēšanas normatīvajos aktos noteiktajā kartībā.
*tika iekļauts dabas resursu nodoklis par atkritumu apglabāšanu
**netiek iekļauts dabas resursu nodoklis par atkritumu apglabāšanu

Diāna no Bramber-
ģes:
«Droši vien, ka pie-
dalīšos, kā jau kat-
ru gadu. Pagājušajā 
gadā kopā ar kaimi-
ņiem un draugiem 
piedalījos Glūdas 
ciema sakopšanā. 
Sakārtojām vairākas 
vietas, tostarp jauniešu tusiņu vietu. Jāatzīst, 
bija gandarījums, ka arī es esmu pielikusi 
roku Latvijas sakopšanā. Manuprāt, Lielā 
talka ir ļoti labs pasākums, veids, kā tiešām 
gādāt par tīru valsti. Ja vēl mēs ikdienā katrs 
saprastu, ka nevajag mēslot, Latvija tiešām 
būtu ļoti tīra.»

silvija no nākot-
nes:
«Šobrīd vēl grū-
ti spriest, jo daudz 
laika priekšā. Patie-
sībā man jau šķiet, 
ka katram vispirms ir 
jāsāk ar savas mājas 
apkārtnes sakopšanu. 
Lai sakārtotu savu pa-
galmu, arī mums katru pavasari notiek talkas. 
Tikko kā viss sniegs nokusis, kopā ar vīru un 
dēlu daudz padarām. Videi, kurā dzīvojam, 
ir jābūt sakoptai. Bet es tiešām aicinātu katru 
vispirms sākt ar savu īpašumu, tad iet kaut kur 
tālāk tīrīt. Gan jāatzīst, ka Nākotne ir sakopta. 
Daudz darba šajā ziņā ieguldījuši pagastā 
strādājošie simtlatnieki.»

Jānis no staļģenes:
«Esmu tālbraucējs, 
tālab nemāku pateikt, 
vai tajā dienā būšu 
Latvijā vai kādā no 
Skandināvijas val-
stīm. Bet mana sieva 
Lielajā talkā parasti 
piedalās. Tas noteikti ir 
atbalstāms pasākums 
– kaut kā taču tā Latvija ir jāsakopj! Nereti, 
braucot reisos, vēroju ceļa malas. Zviedrijā 
viss ir daudz tīrāks. Te gan jāpiebilst, ka tur 
uz ceļiem ir daudz vairāk atkritumu urnu, 
tās ir visās vietās, kur var piestāt. Un viņi tās 
neizmanto ļaunprātīgi, piemēram, mājas 
sadzīves atkritumu izmešanai, kā tas ir lau-
kumos mūsu ceļmalās, kas dažbrīd līdzinās 
atkritumu izgāztuvēm.»

Jana no sesavas:
«Mēs paši – mājinieki 
kopā ar radiem – lau-
kos rīkosim savu lie-
lo talku. Nogrābsim 
apkārtni, izzāģēsim 
kokus un krūmus, ja 
varēs, tad tos arī tur-
pat sadedzināsim, lai 
nekrājas pagalmā. 
Bet pagājušajā gadā Lielajā talkā piedalījos, 
sakopjot daudzdzīvokļu māju pagalmu. Tur 
visu sagrābām, savācām, sakārtojām puķu 
dobes. Tādas talkas tik tiešām ir vajadzīgas, 
jo īpaši pēc garās ziemas. Taču vēl gribu 
piebilst, ka kaut kādā veidā ir jāmaina ie-
dzīvotāju domāšana. Vai tiešām nevar kaut 
tos pašus izsmēķus izmest atkritumu urnā, 
nevis sniegā?! Pēc ziemas tik nepatīkams 
skats paveras!»

Mihails Tarasovs no 
platones:
«Protams, ka pieda-
līšos, jo arī es vēlos, 
lai Latvija ir tīra. Ziņās 
skatījos, ka talkošanai 
jau var piereģistrēties, 
un to arī izdarīšu. Uz 
talku noteikti došos 
kopā ar ģimeni un 
draugiem. Ko es vēlētos sakopt? Noteikti 
kādu mežmalu vai ceļmalu, kur darbīga roka 
jāpieliek.»

Maija no sesavas:
«Nē, visticamāk, Lie-
lajā talkā, kad sakops 
pagasta teritoriju, es 
nepiedalīšos. Labāk 
pēc garās ziemas pati 
savas mājas apkārtni 
sakopšu, lai smuki 
izskatās. Taču uzska-
tu, ka tādas talkas ir 
vajadzīgas, jo, manuprāt, tās maina cilvēku 
domāšanu. Tie, kuri talkos, noteikti vairs 
paši nemetīs atkritumus, kur pagadās, un 
nemēslos apkārtni. Viņi taču ir tīrījuši un 
zina, ko nozīmē atkritumu vākšana un cik 
tas ir nejauki.»

Būvniecības ieceres radio sakaru torņa «Dzilnas» publiskā apspriešana
Pamatojoties uz Jelgavas novada domes 2011. gada 23. marta sēdes lēmumu «Par 
radio sakaru torņa «Dzilnas», Valgundes pagastā, būvniecības ieceres publisko ap-
spriešanu», tiek izsludināta publiskā apspriešana no 11.04.2011. līdz 15.05.2011. 
Iepazīties ar informāciju un izteikt savu viedokli (aizpildīt anketas) aicināti Jelgavas 
novada pašvaldības administratīvajā ēkā Jelgavā, Pasta ielā 37, 305. kabinetā, kā arī 
Valgundes pagasta Tīreļu bibliotēkā «Ārsta mājā», Tīreļos, Valgundes pagastā.
Publiskās apspriešanas sapulce tiks organizēta 19. aprīlī plkst.16 Valgundes pagasta 
Tīreļu bibliotēkā «Ārsta mājā», Tīreļos, Valgundes pagastā.
Kontaktinformācija: Jelgavas novada pašvaldības teritorijas plānošanas speciāliste 
Inese Baumane, tālrunis 63012555, e-pasts: inese.baumane@jelgavasnovads.lv.

ietekmes uz vidi sākotnējā publiskā apspriešana
A/S «Latvenergo» informē par plānoto paredzētās darbības – «Elektroapgādes tīklu savieno-
juma «Kurzemes loks» 3. posma – Tume – Rīga – «Esošās 110 kV līnijas rekonstrukcija un tās 
sprieguma palielināšana līdz 330 kV vai esošās 110 kV līnijas rekonstrukcija un jaunas 330 
kV līnijas izbūve» uzsākšanu.
Projekta sākotnējās publiskās apspriešanas sapulce 13. aprīlī plkst. 14.30 Kalnciema pagasta 
Kultūras nama zālē (Kalnciemā, Jelgavas ielā 15). Aicināti piedalīties projekta skarto teritoriju 
īpašnieki Valgundes un Kalnciema pagastos.

Kontaktinformācija:
Aļona Boloņina, A/S «Latvenergo» vides pārvaldības daļas vadītāja, t. 67728483.

  I Vispārīgie noteikumi

1. Vienreizējs pabalsts ģimenei sakarā ar 
bērna piedzimšanu (turpmāk – pabalsts) 
tiek piešķirts, lai sniegtu materiālu atbalstu 
jaundzimušā vajadzību nodrošināšanai.
2. Saistošie noteikumi nosaka personas, ku-
rām ir tiesības saņemt pabalstu, tā apmēru, 
piešķiršanas un izmaksas kārtību.
3. Tiesības saņemt pabalstu ir Latvijas 
Republikas pilsoņiem, nepilsoņiem un 
ārzemniekiem, kuriem piešķirts personas 
kods un deklarēta pamata dzīvesvieta ne 
mazāk kā pēdējos 12 mēnešus pirms bērna 
piedzimšanas ir Jelgavas novada adminis-
tratīvajā teritorijā.

Jelgavas novada pašvaldības
2011. gada 23. februāra saisTOŠiE nOTEiKUMi nr.5

«Par vienreizēju pabalstu ģimenei sakarā ar bērna piedzimšanu»
Izdoti saskaņā ar likuma «Par pašvaldībām» 43. panta trešo daļu

personu apliecinošu dokumentu un bērna 
dzimšanas apliecību. Ārpusģimenes ap-
rūpes gadījumā bāriņtiesas lēmumu par 
bērna nodošanu aizbildnībā vai bāriņtiesas 
lēmumu par ievietošanu audžuģimenē.
7. Pabalsts pieprasāms 6 (sešu) mēnešu 
laikā no bērna piedzimšanas dienas sākot 
ar 2011. gada. 1. janvāri.
8. Pabalstu piešķir un izmaksā 30 (trīs-
desmit) dienu laikā pēc iesnieguma sa-
ņemšanas.
9. Pabalstu var saņemt:
9.1. skaidrā naudā Jelgavas novada paš-
valdības finanšu nodaļā,
9.2. bezskaidras naudas norēķina veidā uz 
iesniegumā norādīto bankas norēķina kontu.
10. Pabalstu nepiešķir, ja:

10.1. bērns ievietots valsts, pašvaldības 
vai nevalstisko organizāciju bērnu ilgstošas 
sociālās aprūpes un sociālās rehabilitācijas 
institūcijā un atrodas tās apgādībā,
10.2. bērns pēc piedzimšanas nodzīvojis 
mazāk kā septiņas diennaktis.

 III Lēmumu apstrīdēšanas  
 un pārsūdzēšanas kārtība

11. Jelgavas novada pašvaldības atteikumu 
to piešķirt pabalsta prasītājs var pārsūdzēt 
Administratīvā procesa likumā noteiktajā 
kārtībā.

Priekšsēdētājs  Z.Caune

4. Pabalsta apmērs ir Ls 50 par katru jaun-
dzimušo bērnu.
5. Pabalstu piešķir vienam no jaundzimušā 
vecākiem vai personai, kura ar bāriņtiesas 
lēmumu iecelta par aizbildni vai bērns ie-
vietots audžuģimenē (turpmāk – pabalsta 
pieprasītājs), ja šis pabalsts nav izmaksāts 
bērna vecākiem.

  II Pabalsta piešķiršanas  
  un izmaksas kārtība

6. Lai saņemtu pabalstu, pabalsta prasī-
tājs vēršas Jelgavas novada dzimtsarakstu 
nodaļā vai pagasta pārvaldē un iesniedz 
iesniegumu pabalsta saņemšanai, uzrādot 

pagājušajā gadā lielās talkas 
dienā Jelgavas novadā pieda-
lījās ap 2500 iedzīvotāju, kopā 
savācot vairāk nekā 5500 maisu 
ar atkritumiem. Kāda būs šā 
gada «bilance», uzzināsim pēc 
30. aprīļa, jo arī šogad Jelgavas 
novads piedalīsies lielajā talkā 
un tajā iesaistīties aicina ikvienu 
novada iedzīvotāju.

Jelgavas novada pašvaldības izpilddirek-
tora vietnieks Valdis Buividaitis informē, ka, 
līdzīgi kā pagājušajā gadā, arī šoreiz Lielās 
talkas dalībnieki novadā tiks nodrošināti ar 
visu darbam nepieciešamo, bet pēc tam katra 
pagasta pārvalde organizēs savākto atkritumu 
nogādāšanu atkritumu 
poligonā. Lielās talkas 
organizatori visā Latvi-
jā talciniekiem piegā-
dās atkritumu maisus, 
taču šoreiz tos izdalīs tikai konkrētajā dienā 
– 30. aprīlī –, turklāt tos varēs saņemt tikai 
talkošanas vietās pie koordinatoriem. Citviet 
maisus nedalīs, un jāpiebilst, ka šoreiz tiem 
būs atšķirības zīme – maisi būs dzeltenā krāsā. 
To Latvijas talkas organizatori paredzējuši 
apzināti, lai izvairītos no tā, ka negodprātīgi 
cilvēki varētu Lielo talku izmantot, lai bez 
maksas atbrīvotos no saviem atkritumiem un 
pēc tam vēl mēnešiem ilgi ceļmalās novietotu 
it kā talkas laikā piepildītus maisus.  

V.Buividaitis stāsta, ka novadam maisi 

pērn savācām vairāk nekā 5500 maisus  
atkritumu. Cik savāksim šogad?

tiks piegādāti apmēram tādā daudzumā kā 
pērn, lai pēc tam tos izdalītu pa pagastiem. 
«Pagastu pārvaldes jau apzina vietas, kur tiks 
talkots, un aicina iedzīvotājus būt atsaucīgiem. 
Valsts mēroga pasākuma rīkotāji gādā tikai 
par maisiem, taču mūsu pašvaldība ir gatava 
strādātgribētājus nodrošināt arī ar cimdiem, 
grābekļiem, lāpstām un citiem nepieciešama-
jiem instrumentiem. Tā kā pagastos strādā tā 
sauktie simtlatnieki, tad principā katrā vietā 
jau ir iegādāti vajadzīgie darbarīki, kurus va-
rēs izmantot arī talkas dienā – iedzīvotājiem 
galvenais ir atnākt un piedalīties sava pagasta, 
ciema, tuvākās vietas sakopšanā,» uzsver 
V.Buividaitis.

Talkā piedalīsies arī Jelgavas novada 
domes darbinieki, kuri turpinās pagājuša-

jā gadā iesākto dar-
bu – sakārtos Elejas 
muižas parku. «Parka 
teritorija ir ļoti plaša, 
darāmā tur joprojām 

ir daudz. Šogad arī esam paredzējuši, pie-
saistot speciālistus, parkā izzāģēt kokus,» 
piebilst V.Buividaitis.

Visā novadā šajā dienā savāktie atkritu-
mu maisi tiks nogādāti atkritumu poligonā, 
ko nodrošinās pagasts ar savu tehniku, bet 
jāpiebilst, ka par šo maisu izvešanu nebūs 
jāmaksā pilna cena – pašvaldībai jāsedz 
tikai tā tarifa daļa, ko veido dabas resursu 
nodoklis.

Kristīne Langenfelde

Jaunsvirlaukā
Talkošana notiks visā pagastā, jo ciemati ir 
patālu viens no otra, līdz ar to visiem vienuviet 
sabraukt būtu grūti. Gandrīz katrā ciematā 
kaut kas notiks – tas vairāk atkarīgs no iedzī-
votāju iniciatīvas, lielākoties katrs kaut ko darīs 
savā tuvākajā apkārtnē. Ja laika apstākļi ļaus, 
talkošanu Staļģenē varētu rīkot Lielupes krastā 
– piestātnes vietā, lai pie reizes to sagatavotu 
jaunajai sezonai.
sesavā
Sesavas pagastā Lielās talkas dienā tiks sakopti 
parki – Sesavas parks un Bērvircavas parks –, 
kā arī tiks stādīti koki Sesavas un Bērvircavas 
ciematu teritorijā.
Glūdā
Glūdas pagastā iedzīvotāji aicināti sakopt 
ciemu teritorijas, daudzdzīvokļu māju piekrī-
tošās teritorijas. Zemgalē talkotāji tiek gaidīti 
pie BMX trases, lai kopīgi to labiekārtotu, kā 
arī bērnu rotaļu laukumā, lai to sakārtotu. 
Lielākais darbaspēks tiek gaidīts Nākotnē pie 
Auces upītes, kur tiks ierīkota dabas taka. Or-
ganizatori sola parūpēties par talcinieku darba 
prieka un darba spara uzturēšanu.
Vilcē
Talkot paredzēts visu četru daudzdzīvokļu māju 
apkārtnes ciematos. Var teikt, ka pat visos pie-
cos ciematos, jo arī Mūrmuižā ir divas mājas, 
tāpat kā Bandeniekos un Kapteinēs. Savukārt 
skola ik gadu talkas laikā kopj Vilces dabas 
parka teritoriju.
svētē
Konkrētas vietas vēl tiek apzinātas, bet daļa 
talcinieku tiek gaidīti pulcēties pie skolas, daļa 

– «Atpūtā» pie «Zvaigznītēm», savukārt Jēkab-
niekos – pie bibliotēkas.
līvbērzē
Paredzēts sakopt ceļa malu gar Vārpu, Pik-
šu–Rubeņu ceļu jeb «zaļo šķūni», kā arī šosejas 
Tušķi–Tukums ceļmalu.
Zaļeniekos
Zaļenieku pagastā Lielās talkas laikā plānots 
veikt sakopšanas darbus pagasta centrā – pie 
daudzdzīvokļu mājām, skolas, stadiona. Tāpat 
iedzīvotāji talkot aicināti pagasta kapsētās, Zaļe-
nieku un Ūziņu parkos. Savukārt arodvidusskola 
plāno uzkopt savu teritoriju.
Kalnciemā
Pagājušajā gadā tā saucamie simtlatnieki jau 
izdarījuši lielu darbu Kalnciema labiekārtošanā. 
Attīrīti ceļmalu grāvji, Lielupes krasts un mazie 
celiņi no krūmiem un atkritumiem. Tādēļ Lielajā 
talkā pagasts vēlētos vairāk uzmanības pievērst 
pagastā esošo soliņu un tirgus laukuma sakār-
tošanai. Plānots remontēt un nokrāsot esošos 
soliņus, ja būs iespējams, arī uzstādīt jaunus. Tir-
gus laukumā sakārtot un nokrāsot galdiņus – no-
teiktas tirgošanās vietas laukumā. Laicīgi plānots 
arī atvest zemi, lai atjaunotu un izveidotu jaunas 
dobes un apstādījumus. Vietas, kur tiks izveidoti 
un atjaunoti apstādījumi, pagasts izvēlēsies, kad 
nokusīs sniegs. Pagasts aicina kalnciemniekus 
piedalīties Lielajā talkā, lai ar savu roku darbu 
veidotu Kalnciemu vēl skaistāku. 
Vircavā
Vircavā lielajā talkošanā tiks savākti atkritumi gar 
autoceļa Dimzas–Vircava–Vairogs ceļa malām. 
Laiks un vieta tiks precizēti un par to paziņots 
iedzīvotājiem. 

lielās talkas diena, 30. aprīlis, pagastos
(Par konkrētām talkošanas vietām visos ciematos interesēties pagastu pārvaldēs)

30. aprīlī nāc un piedalies Lielajā talkā! 
Precīzāk par pulcēšanos un talkošanas 
vietām uzzini savā pagasta pārvaldē!
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novada domē
iznomā zemi un telpas
Lai vairākas sabiedriskās organizācijas 
varētu startēt ES atbalsta pasākumā lauku 
attīstībai, dome iznomāja tām zemi. Tā 
biedrībai «Vide un Cilvēks» iznomāta zeme 
Lielsvētes ielā 16, Svētes pagastā, 2000 
kvadrātmetru platībā, bet skolas atbalsta 
biedrībai «Aizupīte» iznomāts zemesgabals 
0,5 hektāru platībā Tušķos, Līvbērzes pa-
gastā. Abām NVO zemesgabali iznomāti, 
nosakot nomas maksu – 1 lats bez PVN 
gadā. Projekta neapstiprināšanas gadījumā 
nomas līgums uzskatāms par spēku zau-
dējušu ar datumu, kad nomnieks saņēmis 
paziņojumu par projekta noraidīšanu. Tāpat 
vairākām biedrībām iznomātas telpas to ak-
tivitāšu nodrošināšanai. Biedrībai «Glūdas 
pagasta biedrība «Attīstības centrs – Dzīvo 
gudri»» iznomātas telpas 48,7 kvadrātmet-
ru platībā Upes ielā 12, Zemgalē, Glūdas 
pagastā; Jelgavas novada atbalsta biedrībai 
iznomātas telpas 46,6 kvadrātmetru pla-
tībā Skolas ielā 14A–1, Nākotnē, Glūdas 
pagastā; biedrībai «Liel.Barons» iznomātas 
telpas 28,8 kvadrātmetru platībā tautas 
namā Sidrabē, Lielplatones pagastā. Nomas 
maksa ir 1 lats bez PVN gadā.

palielina pamatkapitālu
Lai nodrošinātu dalību projektu konkursā 
«Ūdenssaimniecības infrastruktūras attīstība 
apdzīvotās vietās ar iedzīvotāju skaitu līdz 
2000», dome lēmusi palielināt Jelgavas 
novada pašvaldības kapitālsabiedrības SIA 
«Apsaimniekošanas serviss» pamatkapitālu 
553 600 latu apmērā. Sabiedrības pamatka-
pitāls sadalīts 981 148 kapitāla daļās. Vienas 
kapitāla daļas nominālvērtība ir 1 lats.

iesniegs virkni  
dažādu projektu
Domes deputāti pieņēmuši lēmumu pieda-
līties Lauku attīstības programmas 2007. 
– 2013. gadam pasākuma «Lauku ekonomi-
kas dažādošana un dzīves kvalitātes veicinā-
šana vietējo attīstību stratēģiju īstenošanas 
teritorijā» atklātajā projektu konkursā un 
iesniegt virkni dažādu projektu. Projektā 
novads startē ar vēlmi iegādāt aprīkojumu 
Vircavas tautas namam (nepieciešamais 
finansējums ir 12 200 lati), Sesavas tautas 
namam (nepieciešamais finansējums – 12 
200 lati) un Līvbērzes kultūras namam 
(nepieciešamais finansējums – 12 200 lati). 
Projekti tiks iesniegti arī par Glūdas Mūzikas 
un mākslas skolas ēkas zāles vienkāršotu 
renovāciju, un šim mērķim nepieciešamais 
finansējums ir 11 932,78 lati; aktivitāšu 
centra izveidi brīvā laika pavadīšanai Glū-
das pagastā (nepieciešamais finansējuma 
apmērs ir 12 200 lati); Lielplatones pagasta 
bibliotēkas labiekārtošanu (nepieciešamais 
finansējums – 2896,28 lati); apskaņošanas 
un gaismošanas aparatūras iegādi Liel-
platones tautas namam (nepieciešamais 
finansējums ir 6936,8 lati); materiālās bāzes 
papildināšanu Jelgavas novada pašvaldības 
pirmsskolas izglītības iestādēs (nepiecie-
šamais finansējums ir 6100 lati); sporta 
laukuma rekonstrukciju Sesavas pagastā 
(nepieciešamais finansējums ir 12 200 lati); 
volejbola aprīkojuma iegādi Jelgavas no-
vada Sporta centram, kam nepieciešamais 
finansējuma apmērs ir 12 200 lati. Tāpat 
projekts tiks iesniegts par elektronisko tablo 
iegādi Līvbērzes, Svētes, Sesavas un Vircavas 
sporta zālēm (nepieciešamais finansējums ir 
9993,51 lats); sociālās aprūpes pakalpoju-
mu attīstībai Jelgavas novada Jaunsvirlau-
kas pagastā (nepieciešamais finansējums 
ir 14 355,19 lati); alternatīvās (sociālās) 
aprūpes pakalpojumu pieejamības attīstību 
mazaizsargātām iedzīvotāju grupām Jelga-
vas novadā (nepieciešamais finansējuma 
apmērs ir 17 080 lati); par jauniešu māju 
kā jauna alternatīvās aprūpes pakalpojuma 
izveidi (nepieciešamais finansējums ir 17 
080 lati); publisko pakalpojumu attīstību 
sabiedriskās kārtības un iedzīvotāju drošī-
bas nodrošināšanai uz ūdeņiem Jelgavas 
novadā (nepieciešamais finansējums – 17 
080 lati). Savukārt šīs pašas programmas 
pasākumā «Pamatpakalpojumi ekonomikai 
un iedzīvotājiem» tiks iesniegti šādi projekti: 
«Vircavas tautas nama rekonstrukcijas 2. 
kārta (nepieciešamais finansējums – 57 
467,14 lati); «Lielvircavas kultūras nama 
zāles remonts» (projekta īstenošanai ne-
pieciešamais finansējums – 12 197,56 
lati). Šajā gadījumā paredzēts arī noslēgt 
līgumu par telpu 391,4 kvadrātmetru pla-
tībā nomu kultūras nama un bibliotēkas 
darbības nodrošināšanai ar SIA «Lielvirca-
vas Agro» uz trīs gadiem ar nomas maksu 
1,05 lats par vienu kvadrātmetru mēnesī, 
ieskaitot PVN. Projekts tiks iesniegts arī par 
Bērvircavas tautas nama rekonstrukcijas 
2. kārtu (nepieciešamais finansējums – 67 
098,78 lati) un Jēkabnieku kultūras nama 
rekonstrukcijas 2. kārtu, kam nepieciešami 
60 866,42 lati.

laikā, kad arvien pieaug krāp-
šanas gadījumi, īpaši uzdodo-
ties par dažādu dienestu dar-
biniekiem, sociālais dienests, 
lai novada iedzīvotājiem būtu 
vieglāk atpazīt sociālos darbinie-
kus, iegādājies atšķirības zīmi 
– jakas. Tāda ir katram novada 
sociālajam darbiniekam.

Sociālā dienesta vadītāja Ilze Āna stāsta, 
ka iecere radusies jau pērn, kad, pārrunājot 
to ar pagastu pārvalžu vadītājiem, izlemts, ka 
sociālajiem darbiniekiem šāda atšķirības zīme 
ir nepieciešama. «Jaka ir ļoti funkcionāla. 
Pirmkārt, tā kalpo kā atpazīstamības zīme. 
Sociālajiem darbiniekiem, protams, ir darba 
apliecības, bet tādējādi viņi kļūs vēl pama-
nāmāki. Otrkārt, jaka ir bieza, ar izņemamu 
oderi, atstarotājiem, līdz ar to mūsu darbinieki 
jūtas drošāk gadījumos, ja, piemēram, sētā 
ir suns, kurš var iekampt rokā,» tā Sociālā 
dienesta vadītāja. 

Līdzekļi 16 jaku iegādei tika ieplānoti šā 
gada Sociālā dienesta budžetā. I.Āna norāda, 
ka tas ir atspaids sociālo darbinieku darbā, jo 
līdzekļu trūkuma dēļ dienests viņiem nevar 
nodrošināt ne veselības apdrošināšanu, ne 
vakcinācijas pret dažādām slimībām.

Lai gan sociālajiem darbiniekiem nav pienā-
kums vilkt formu, līdz ar to arī jaka nav jānēsā 

sociālajiem darbiniekiem – 
atšķirības zīme

obligāti, uzrunātie sociālie darbinieki atzīst, ka 
nēsā to ikdienā – jaka ir ērta, bet galvenais, ka 
iedzīvotāji vairāk respektē speciālistu formas 
tērpā. «Īpaši svarīgi, lai iedzīvotāji mūs atpazī-
tu, ir tad, ja rotācijas kārtībā būs jāstrādā citā 
pagastā – tur jau mūs pēc sejas nepazīst,» spriež 
Vilces pagasta sociālā darbiniece Laila Jaunze-

me. Savukārt Vircavas sociālā darbiniece Aiva 
Dementjeva uzteic jakas praktiskumu – to var 
valkāt gan ziemas, gan pavasara un rudens 
sezonā, arī vasarā, ja laiks vēsāks un lietains.    

Ilze Knusle-Jankevica  
Foto: Krišjānis Grantiņš

FOTO: līvbērzes sociālā darbiniece solvita Ozola atzīst, ka jaka ir praktiska 
– tai cauri nepūš vējš –, turklāt iedzīvotāji viņu vairs neuztver kā vietējo iedzī-
votāju solvitu, bet kā oficiālu personu, pašvaldības sociālo darbinieci.

no 1. aprīļa spēkā stājušies jau-
nie «latvenergo» tarifi par elek-
trību – turpmāk būs jāmaksā 
dārgāk. lai gan «latvenergo» 
uzsver, ka tarifs ir diferencēts 
un lielāka summa būs jāmaksā 
tiem, kas vairāk patērē elektrī-
bu, tās ir tikai atrunas – reti kura 
mājsaimniecība mēnesī patērē 
mazāk par 100 kilovatstundām, 
tāpēc ar 1200 kilovatstundām 
par līdzšinējo cenu gadam ne-
pietiks un par elektrību nāksies 
maksāt dārgāk.

Jaunais tarifs paredz, ka ikvienai mājsaim-
niecībai tiek piešķirtas 1200 kilovatstundas 
gadā par līdzšinējo cenu – 0,0825 Ls/kWh. 
Patērētās elektrības atskaite sākas no 1. aprīļa, 
un par katru pārtērēto kilovatstundu, sākot no 
1201., būs jāmaksā vairāk – 0,1074 Ls/kWh. 
Vairākas privātpersonas un arī pašvaldības 
jau vērsušās tiesā, lai apstrīdētu tarifus, bet 
tas nav pamats, lai tos atceltu. 

Jauno tarifu kontekstā «Latvenergo» runā-
ja arī par jaunām sociālajām programmām, 
kas paredzētas gan daudzbērnu ģimenēm, 
gan trūcīgajām ģimenēm ar bērniem. Tomēr 
pagaidām nekas vairāk par to, ka kopā ar 
sociālajiem partneriem pie tā tiek strādāts, 
nav zināms. Arī Jelgavas novada Sociālā die-
nesta vadītāja Ilze Āna norāda, ka par jauno 
atbalsta programmu informācijas nav, bet 
to, tāpat kā iepriekšējo programmu, atbalsta 
Latvijas Pašvaldību savienība.

Tomēr I.Āna uzsver, ka Sociālais dienests 
līdz gada beigām vēl izsniedz atlaižu kartes 
– 500 bezmaksas kilovatstundas – trūcīgajām 
ģimenēm un maznodrošinātajām personām. 
Lai saņemtu dāvinājumu, jādodas pie sava 
pagasta sociālā darbinieka. Līdzi jāņem per-
sonu apliecinošs dokuments, kvīts par pēdējo 
veikto elektrības maksājumu, jāzina ar «Latv
energo» noslēgtā līguma numurs. Sociālā 
dienesta rīcībā vēl ir ap 2000 kartēm.

Ilze Knusle-Jankevica

Elektrība –  
dārgāka

pašvaldībā joprojām notiek 
darbs pie attīstības plānošanas 
dokumentu izstrādes. iedzīvotāji 
aicināti aktīvi iesaistīties paš-
valdības teritorijas plānojuma 
izstrādē un paziņot, ja tuvāko 12 
gadu laikā plāno radikāli mainīt 
zemes izmantošanas veidu.

Pašvaldības teritorijas plānošanas speciāliste 
Inese Baumane skaidro, ka teritorijas plānoju-
ma izstrādē ir svarīgi iesaistīties, lai noskaidro-
tu, kas notiks blakus zemes gabalos, ko drīkstēs 
darīt ar savu īpašumu, kur plānots veikals, 
kur bērnudārzs, kur ražošanas teritorija, kur 
ātrgaitas šoseja, kuras teritorijas tiks saglabātas 
neskartas un kurām būs ierobežojumi. «Nezi-
not teritorijas plānojumu, iecerētās privātmājas 
vietā var nākties samierināties ar neapbū-
vējamu zemesgabalu,» piebilst I.Baumane, 
norādot, ka teritorijas plānojums ir arī garantija 

īpašuma vērtībai.
Lai panāktu teritorijas un vides sakārtošanu 

un katra iedzīvotāja interešu saskaņošanu un 
nepieļautu tādu teritoriju attīstību, kas nerē-
ķinās ar esošajām vērtībām, iedzīvotājiem ir 
aktīvi jāpiedalās teritorijas plānojuma izstrādē. 
«Īpaši aktuāli tas ir tiem zemes īpašniekiem, 
kuri tuvāko 12 gadu laikā plāno mainīt savas 
zemes lietošanas veidu, piemēram, apmežot, 
veikt savrupmāju apbūvi vai derīgo izrakteņu 
ieguvi,» norāda I.Baumane, piebilstot, ka teri-
torijas plānojums tiek izstrādāts 2011. – 2023. 
gadam. Tiem, kam tas ir aktuāli, jāiesniedz 
iesniegums par zemes lietošanas veida maiņu. 
Iesnieguma veidlapa pieejama arī elektroniski 
pašvaldības mājas lapā www.jelgavasnovads.lv, 
sadaļā «Pakalpojumi».

I.Baumane piebilst, ka saskaņā ar MK 
noteikumiem «Noteikumi par nacionālas 
nozīmes lauksaimniecības teritorijām» uz 
nacionālas nozīmes zemes nav aizliegta 

būvniecība. Noteikumi paredz, ka nacio-
nālas nozīmes lauksaimniecības teritorijas 
ir atļauts sadalīt zemes vienībās, kas nav 
mazākas par desmit hektāriem. Uz katras 
attiecīgās zemes vienības drīkst izvietot 
vienu viensētu ar saimniecības ēkām, lauk-
saimnieciskajai ražošanai nepieciešamās 
ēkas (būves) un ar šo ēku (būvju) darbību 
saistītas inženiertehniskās būves. 

Teritorijas plānojuma izstrādes mērķis 
ir radīt sistēmu ar attiecīgu dokumentu 
kopumu ilgtspējīgas un līdzsvarotas attīstī-
bas veicināšanai Jelgavas novada teritorijā. 
Detalizētāk ar spēkā esošo teritorijas plāno-
jumu var iepazīties pašvaldības mājas lapā, 
sadaļā «Plānošanas dokumenti». 

Informāciju un konsultācijas par novada 
teritorijas plānojumu var iegūt pie I. Baumanes 
pa tālruni 63012555.

Ilze Knusle-Jankevica

Jāziņo, ja plāno apmežot, apbūvēt vai 
veikt derīgo izrakteņu ieguvi

Tuvojas maija svētki, un Jelga-
vas novada pašvaldības policija 
iedzīvotājiem atgādina, ka valsts 
svētkos un atceres dienās ir 
jāizkar valsts karogs ar vai bez 
sēru noformējuma, kā to paredz 
normatīvie akti.

Pašvaldības policijas priekšnieks Haralds 
Dauginovičs norāda, ka šajā jautājumā novada 
iedzīvotāji diezgan daudz grēko un karogu vai 
nu neizkar vispār, vai tas nav sēru noformēju-
mā, kad tas nepieciešams. Karogs jāpaceļ ne 
vēlāk kā pulksten 9 un jānoņem ne agrāk kā 
pulksten 21. Līdz šim gan neviens iedzīvotājs 
par šo pārkāpumu sodīts nav, bet ar «vieglprā-
tīgajiem» tiek veiktas pārrunas.

Jāatgādina, ka valsts karogs pie iestāžu, uz-
ņēmumu un organizāciju, kā arī dzīvojamajām 
ēkām jāpaceļ šādās svētku un atceres dienās: 1. 
maijā, 4. maijā, 11. novembrī un 18. novembrī. 
Savukārt karogs sēru noformējumā – 25. martā, 
14. un 17. jūnijā, 4. jūlijā, kā arī decembra pir-
majā svētdienā, kas šogad iekrīt 4. datumā.

Latvijas Administratīvo pārkāpumu kodekss 
paredz, ka par Latvijas valsts karoga nepa-
celšanu, karoga pacelšanas veida vai kārtības 
pārkāpšanu izsaka brīdinājumu. Ja pārkāpumi 
gada laikā izdarīti atkārtoti, izsaka brīdinājumu 
vai uzliek naudas sodu līdz trīsdesmit latiem, 
par ko lēmumu pieņem pašvaldības Adminis-
tratīvā komisija.

Ilze Knusle-Jankevica

Ministru kabinets pieņēmis 
grozījumus noteikumos, kas 
būtiski skar nekustamā īpašuma 
kadastrālās vērtēšanas jomu. 
Grozījumi nekustamā īpašuma 
lietošanas mērķu klasifikācijā un 
nekustamā īpašuma lietošanas 
mērķu noteikšanas un maiņas 
kārtībā ir nozīmīgi neapgūtu 
zemes gabalu īpašniekiem, jo 
paredz ieviest jaunu nekustamā 
īpašuma lietošanas mērķi – ne-
apgūta apbūves zeme. saskaņā 
ar noteikumiem šādam īpašu-
mam samazināsies kadastrālā 
vērtība. 

MK noteikumu izpratnē neapgūta apbū-
ves zeme ir zeme, kurai piešķirts apbūves 
statuss, bet dabā nav izbūvēta infrastruktūra 
– piebraucamais ceļš, kā arī nav iespējams 
elektrības pieslēgums bez transformatora 
apakšstacijas izbūves. Pašvaldības nekustamo 
īpašumu pārraudzības speciāliste Daiga Branta 
skaidro, ka šādu apbūves zemju īpašnieki var 

vērsties pašvaldībā ar iesniegumu izvērtēt 
iepriekšminētās infrastruktūras esamību – ja 
tās nav, īpašniekam ir tiesības lūgt noteikt ne-
apbūvētas zemes lietošanas mērķi. Savukārt 
pēc šāda nekustamā īpašuma lietošanas mērķa 
reģistrācijas Nekustamā īpašuma valsts kadas-
tra informācijas sistēmā konkrētās apbūves 
zemes bāzes vērtība tiks samazināta par 50 
procentiem, līdz ar to uz pusi samazinot arī 
īpašuma kadastrālo vērtību.

Valsts zemes dienests uzskata, ka jaunā lieto-
šanas mērķa ieviešana novērsīs pašreiz aktuālo 
problēmu, kad gan apgūti, gan neapgūti zemes 
gabali kadastrāli tiek novērtēti vienādi, kā arī 
tuvinās neapgūtas apbūves zemes kadastrālo 
vērtības to reālajai tirgus vērtībai.

D.Branta piebilst, ka pieņemti arī grozījumi 
likumā «Par nekustamā īpašuma nodokli», kas 
paredz – zemes lietošanas mērķa maiņas rezul-
tātā pārrēķinātā zemes kadastrālā vērtība 2011. 
gada nekustamā īpašuma nodokļa pārrēķinam 
tiks piemērota jau ar nākamo kalendāro mēne-
si pēc kadastrālās vērtības aktualizācijas.

Ilze Knusle-Jankevica

6. aprīlī uguns pilnībā izpostīja Jaunsvir-
laukas pagasta Kurtišu ģimenes māju. 
Ugunsnelaimē zaudēts pilnīgi viss, ģimenei 
palicis vien tas, kas tajā brīdī bija mugurā. 
Ģimenē aug trīs bērni – divi skolēni un divus 
gadus vecs bērniņš. Jaunsvirlaukas pagasta 
pārvalde jau ir sniegusi atbalstu ģimenei, 
piedāvājot pajumti un sagādājot dažas pa-
šas nepieciešamākās lietas. Ģimene šobrīd 
gan izvēlējusies dzīvot pie radiniekiem, taču 
pagasta pārvalde aicina atsaukties līdzcilvē-
kus, kuri var palīdzēt sarūpēt citas iedzīvei 
nepieciešamās mantas un būvmateriālus. 
Uzzināt, kas tieši ģimenei nepieciešams, 
un piedāvāt palīdzību var, zvanot Inesei 
Kurtišai pa tālruni 29793833.    

palīdzēsim 
Jaunsvirlaukas  

pagasta ģimenei!

Līdz 15. aprīlim, zvanot pa tālruni 
63007523, aicinātas atsaukties personas, 
kuras piedalījušās Černobiļas atomelek-
trostacijas avārijas seku likvidēšanā. Šo-
gad aprit 25 gadi kopš šī notikuma, tāpēc 
28. aprīlī pulksten 14 Jelgavas novada 
domes zālē Pasta ielā 37 notiks atceres 
pasākums Jelgavas un Ozolnieku nova-
da un Jelgavas pilsētas iedzīvotājiem, 
kuri piedalījās Černobiļas atomelektro-
stacijas avārijas seku likvidēšanā.  

Jāizkar  
valsts karogs

svētes pamatskola  
gatavojas 175 gadu 

jubilejas salidojumam!
Skolas kolektīvs aicina uz tikšanos svētku 
pasākumā š.g. 14. maijā pulksten 16 

bijušos absolventus, pedagogus un  
darbiniekus. 

Dalības maksa – 
Ls 3 un groziņš. 

Pieteikties pa 
tālruni 63055397, 
27234199.Kas ir  

neapgūta apbūves zeme? 

paziņojums par detālplānojuma izstrādes uzsākšanu 
Jelgavas novada dome 2010. gada 26. maijā pieņēma lēmumu uzsākt detālplānojuma  
izstrādi nekustamajam īpašumam «Lindas», kad.nr. 54860130065, Valgundes pagastā, Jelgavas 
novadā. 
Plānotā teritorijas izmantošana – savrupmāju apbūves teritorija
(kontaktinformācija pa tālruni 29413085).
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Īsumā

Martā no mums aizgājuši...

Kāds šis gads būs mūsu novada pagastos?«Jelgavas Novada Ziņas» pagastu pārvalžu vadītājiem jautā par darbiem, 
kurus šogad iecerēts īstenot pagasta teritorijā. Pagājušajā numurā savu 
redzējumu par gaidāmajām pārmaiņām atklāja Elejas, Sesavas, Vilces, 
Lielplatones, Vircavas, Platones un Svētes pagasta pārvalžu vadītāji, savu-
kārt šajā numurā – Vilces, Kalnciema, Glūdas, Valgundes, Jaunsvirlaukas 
un Līvbērzes. Tādējādi aktualitātes ieskicētas visos trīspadsmit Jelgavas 
novada pagastos, atklājot gan darbus, kas jau notiek, gan tos, kas gaida 
piemērotākus laika apstākļus, gan arī idejas, kuras novads, pagasta pār-
valdes vai iedzīvotāju grupas šogad apņēmušās īstenot.

Lai praksē sekmīgi varētu īstenot pašvaldības 
saistošos noteikumus par kapu apsaimniekoša-
nu, Vilces pagasts intensīvi strādā, lai šo jomu 
sakārtotu. No kopumā četrām kapsētām, kas 
ir pagasta teritorijā, divām Zemesgrāmatas 
apliecība jau nokārtota pagājušajā gadā, un 
šis darbs turpinās. «Jāatzīst, ka iepriekš kapu 
saimniecība bija atstāta novārtā, jo nebija arī 
noteikumu, kas to regulētu, taču līdz ar saistošo 
noteikumu apstiprināšanu, kas paredz iekasēt 
gan nodevas, gan piedāvāt maksas pakalpoju-
mus, šis jautājums kļuvis īpaši aktuāls, tādēļ strā-
dājam, lai visi kapi mūsu pagastā būtu ierakstīti 
Zemesgrāmatā, lai mūsu rīcībā ir visu kapu plāni 
un būtu sakārtotas kapu grāmatas,» stāsta Vilces 
pagasta pārvaldes vadītāja Anda Duge. Tikpat 
apjomīgs darbs saistīts ar mežu dokumentācijas 
sakārtošanu, jo, kā norāda pārvaldes vadītāja, tie 
ir nelieli mežu īpašumi, kurus perspektīvā varētu 
izmantot, piemēram, tūrisma vajadzībām, un, 
lai startētu projektos, tiem jābūt ierakstītiem 
Zemesgrāmatā. «Daļai mežu dokumentācija 
jau ir sakārtota, taču mums ir svarīgi, lai tā būtu 
visiem mežu īpašumiem. Turklāt paralēli esam 
sākuši risināt mežu izstrādes jautājumus, jo meži 
nav kopti ilgus gadus.» Tiek plānots sakārtot arī 
vecā veikala teritoriju pie Vilces tautas nama, lai 
padarītu to noderīgu un izmantojamu Vilces 
pagasta iedzīvotājiem. Ir jau uzsāktas sarunas 
ar zemes un ēku īpašnieku.

Viena no pagasta aktualitātēm ir komunālo 
jautājumu risināšana. «Iedzīvotājus esam 
pārliecinājuši, ka visefektīvāk daudzdzīvokļu 
namu apsaimniekošanu ir uzņemties pašiem, 
un pašlaik tiek nokārtotas nepieciešamās 
formalitātes, lai viņi to varētu darīt. Jāatzīst, 
viegli nav, cilvēki ir piesardzīgi, taču pamazām 
šis jautājums tiek risināts un mājas no pagasta 
tiek pārņemtas. Namu pārvaldniekus arī 
informējam par iespējām startēt projektos, 
kas paredz piesaistīt finansējumu māju un to 
apkārtnes sakārtošanai,» tā A.Duge. Savukārt 
pagasta pārvalde pavasarī nopietni ķersies klāt 
applūdušo pagrabu problēmai, tas ir, risinās lie-

tusūdens kanalizācijas jautājumu daudzdzīvokļu 
mājās. «Jāatzīst, ka šī sistēma ir kritiskā stāvoklī, 
tāpēc bez kvalificēta inženiera padoma neiztikt, 
savukārt nepieciešamos darbus, visticamāk, īste-
nosim, piesaistot cilvēkus, kas strādā par simts 
latu stipendiju,» norāda pārvaldes vadītāja. 
Tāpat aktuāls ir jautājums par apgaismojuma 
sakārtošanu, un pirmais solis šīs situācijas 
uzlabošanā būs sertificēta speciālista piesaiste, 
lai, novērtējot visas laternas, tās varētu iekļaut 
pagasta bilancē, kas perspektīvā ļaus veikt 
apgaismojuma rekonstrukciju, piesaistot šim 
mērķim projektu līdzekļus. A.Duge skaidro, ka 
pavasarī atsāksies ūdenssaimniecības attīstības 
projekta realizēšana Ziedkalnē, pabeidzot labie-
kārtošanas darbus un veicot jaunu notekūdeņu 
attīrīšanas iekārtu izbūvi.

Pavasari gaida arī vairāki laukumi pagastā, 
kas pērn aparti, lai šogad varētu sākt to sa-
kārtošanu atbilstoši iedzīvotāju vajadzībām. 
Tiesa gan – ne visu ideju īstenošanai rasts 
finansējums, tādēļ vairāki projekti, kas jau 
uzrakstīti, gaida savu kārtu iesniegšanai. 
«Šogad noteikti iesniegsim projektu par 
futbola laukuma izveidi pie sporta halles, kas 
diemžēl pagājušajā gadā netika apstiprināts; 
plānots izstrādāt projektu arī bērnu rotaļu 
laukuma izveidei Vilces centrā. Visticamāk, 
piesaistot papildu finansējumu, īstenosim 
ideju par rotaļu laukuma izveidi Ziedkalnē 
un šajā ciemā pilnveidosim jauniešu laukumu, 
kas izveidots pērn,» ieceres atklāj A.Duge, 
piebilstot, ka, tiklīdz to atļaus laika apstākļi, 
darbi par pašu līdzekļiem sāksies tā sauca-
majā saieta laukumā pie muižas, pirmām 
kārtām laukumu nolīdzinot, iesējot zālienu 
un izveidojot ugunskura vietu. «Tur noteikti 
vajadzētu izbūvēt arī nelielu estrādi, taču par 
saviem līdzekļiem šo ideju realizēt diemžēl 
neizdosies, tāpēc startēsim kādā projektā,» 
tā pārvaldes vadītāja.

Jāpiebilst, ka vasarā Vilcē tiks izbūvēta 
arī gājēju ietve apmēram 700 metru garumā 
Austrumu ielā.

Vilce. Laukumi gaida,  
kad tos apdzīvos

Kalnciema pagasta pārvaldes vadītāja Gaļina 
Koroļova kā svarīgāko šogad iecerēto darbu 
min teritorijas sakārtošanu. «Mums ir svarīgi, 
lai vietējie iedzīvotāji dzīvotu skaistā un sakoptā 
vidē, tādēļ visas pūles tiks veltītas tam. Protams, 
apzināmies, ka teritorijas sakopšana, tāpat kā 
cīņa ar parādniekiem, ir ikdienas darbs, taču tā 
arī šogad ir mūsu prioritāte,» tā G.Koroļova, 
piebilstot, ka atsevišķas aktivitātes šajā jomā 
iecerējusi arī biedrība «Pilsēta laukos». Viņa 
norāda, ka īpaši šogad tiks akcentēta jaunu puķu 
dobju izveide, lai «mūsu pagastā būtu daudz 
puķu», savukārt tirgošanās laukums iegūs jaunus 
galdus, lai kā tirgotājiem, tā pircējiem tur būtu 
patīkamāk uzturēties.

Tiesa gan – arī Kalnciemā šogad sāksies 
ūdenssaimniecības attīstības projekta realizācija, 
taču darbus iecerēts pa posmiem veikt turpmāko 
divu trīs gadu laikā. «Jāatzīst, visa sistēma ir 
novecojusi, ūdens kvalitāte ir slikta, tādēļ uzla-
bojumi ir ļoti nepieciešami,» komentē pārvaldes 
vadītāja, piebilstot, ka tas būs apjomīgs darbs 
un plānotās projekta kopējās izmaksas ir vairāk 
nekā miljons latu. Šogad arī tiks turpināts pērn 
iesāktais darbs, paplašinot un attīrot grāvjus un 
caurtekas mazdārziņu teritorijā. «Meliorācijas 
sistēmas sakārtošana Kalnciema iedzīvotājiem 
ir ļoti aktuāla problēma, jo ūdens pietiekami 
strauji nespēj aizplūst. Šajos darbos noteikti 
iesaistīsim tā dēvētos simtlatniekus, kā arī 
raudzīsim iespēju šim mērķim piesaistīt kāda 
projekta līdzekļus.»

G.Koroļova stāsta, ka šogad vajadzētu īstenot 
arī stadiona rekonstrukciju, kas perspektīvā ne 
tikai Kalnciema, bet visa novada iedzīvotājiem 
nodrošinās iespēju nodarboties ar sportu sa-
kārtotā vidē. Iecerēts arī domāt par to, lai sko-
lēniem pagastā būtu iespējas vasarā iesaistīties 
nometnēs, taču šī jautājuma risināšana noris 
kompleksi visā novadā. «Noteikti jādomā arī, kā 
atrisināt remonta nepieciešamību skolā, kā arī 
Kalnciema Veselības un sociālās aprūpes cen-
tra telpās. Tur taču dzīvo cilvēki, tādēļ jāmeklē 
iespējas veikt remontu. Ļoti ceram uz novada 
atbalstu,» tā viņa. 

Tāpat šogad Kalnciema pagasta teritorijā tiks 
sakārtota adresācijas sistēma, Zemesgrāmatā 
ierakstīti vairāki nozīmīgi pašvaldības objekti, 
kā arī aktualizēta nomā nodotu pašvaldības 
īpašumu datu bāze. 

Kalnciems. Prioritāte –  
teritorijas labiekārtošana

Tāpat kā daudzviet citur novada teritorijā, 
arī Valgundes pagastā viena no aktuālākajām 
problēmām ir kritiskais meliorācijas sistēmas 
stāvoklis – grāvji aizauguši, caurtekas nav iztī-
rītas, tādējādi traucēta ūdens aizplūšana, ir ļoti 
augsts gruntsūdens līmenis. «Mūsu pagastā 
diemžēl nav lielo zemnieku, toties ir daudz 
mazu īpašumu, līdz ar to arī meliorācijas sis-
tēmas stāvoklis ir daudzu īpašnieku pārziņā, 
kas būtiski apgrūtina tās uzturēšanu normālā 
stāvoklī. Turklāt atsevišķi īpašnieki pieļauj 
pārkāpumus, veicot būvdarbus vai vienkārši 
nevērīgi izturoties pret meliorācijas būvēm, 
nenovērtējot to nozīmi, piemēram, aizberot 
grāvjus, netīrot kontrolakas, caurtekas, drenu 
iztekas, tādēļ daudzviet sistēma praktiski ne-
darbojas,» situāciju atklāj Valgundes pagasta 
pārvaldes vadītāja Maija Lasmane, atgādinot, 
ka katram savs īpašums jāuztur pienācīgā 
kārtībā, tostarp grāvjiem jābūt izpļautiem, 
krūmiem tajos – izcirstiem, un šogad šai 
problēmai pārvalde pievērsīs pastiprinātu 
uzmanību. «Meliorācijas sistēmas stāvoklis ir 
aktuāls visiem iedzīvotājiem – viņi lūdz palīdzī-
bu pagasta pārvaldei, taču bieži nākas atteikt, 
jo mēs nevaram veikt darbus citu privātīpa-
šumos, tādēļ šis jautājums pirmām kārtām 
jārisina pašiem īpašniekiem, iztīrot grāvjus. 
Protams, tas pilnībā neatrisinās problēmu, 
tomēr uzlabos pašreizējo situāciju.» 

Tikko laika apstākļi būs darbiem piemē-
roti, Vītoliņu ciemā sāksies ūdensvada un 
kanalizācijas rekonstrukcija, realizējot ūdens-
saimniecības attīstības projektu. Konkursā 

par darbu veicēju uzvarējusi SIA «Siltums 
Jums», un uz šiem darbiem, lai būtu atbilstoša 
ūdens kvalitāte, lielas cerības liek visi Vītoliņu 
iedzīvotāji.

Šogad tiks veikti arī vairāki darbi, kuriem 
pamats likts jau pagājušajā gadā. Tā, piemē-
ram, vienlaicīgi ar ūdenssaimniecības projektu 
tiks sakārtots 640 metrus garš Mehanizatoru 
ielas posms Vītoliņos. M.Lasmane stāsta, ka 
tā ir viena no vecākajām ielām un tur tiks 
ierīkots apgaismojums. «Ir vairākas ielas, 
kurās apgaismojuma jautājums būtu jārisina, 
un, kad veiksmīgi būs noslēdzies šis ar Eiropas 
Lauksaimniecības fonda atbalstu realizētais 
projekts, raudzīsim, kā papildu līdzekļus 
piesaistīt šī jautājuma risināšanai citviet pa-
gastā,» tā viņa, piebilstot, ka Mehanizatoru 
ielas posmā darbus veiks SIA «Iecavnieks 
elektro» un tie sāksies, tiklīdz to atļaus laika 
apstākļi. Šogad jāpabeidz arī skolas šautuves 
rekonstrukcija un šautuve jāsertificē. «No-
pietni jāizvērtē iespējas veikt remontdarbus 
Kalnciema vidusskolā – steidzamākie darbi 
ir jumta nomaiņa virs ēdnīcas un kaltumājas. 
Ceram, ka pakāpeniski izdosies ēkai nomainīt 
arī vecos logus,» stāsta M.Lasmane. 

Protams, tuvākie darbi mūsu pagastā saistās 
ar iespējamiem plūdiem. Šajā ziemā daudz 
līdzekļu iztērēti sniega tīrīšanai, tādēļ ir bažas 
par brauktuvju uzturēšanu vasaras sezonā. Vēl 
jo vairāk tādēļ, ka pēc plūdiem atsevišķu ceļa 
posmu stāvoklis neapšaubāmi pasliktināsies 
un tos nāksies piebērt,» tā Valgundes pagasta 
pārvaldes vadītāja.  

Valgunde. Īpašniekus aicina pievērst 
uzmanību meliorācijas sistēmai

Glūdas pagasta mūžizglītības speciālists 
sadarbībā ar biedrību «Attīstība Nākotnē» jau 
vērsies pie iedzīvotājiem, lūdzot aizpildīt anke-
tas, lai gūtu priekšstatu par to, kādam, pēc viņu 
domām, jāizskatās Nākotnes ciemam – kādi 
objekti nepieciešami, kādi infrastruktūras uzla-
bojumi, kādas izglītošanās vai atpūtas iespējas 
tur vajadzīgas. Drīzumā tiks izstrādātas anketas 
un aptaujāti arī citu pagasta ciemu iedzīvotāji. 
Atbilstoši iedzīvotāju vēlmēm tad arī tiks no-
teikti steidzamākie darbi Glūdas pagastā, taču 
jau pašlaik zināms, kas pavisam noteikti tiks 
īstenots šajā gadā.

Glūdas pagasta pārvaldes vadītāja Silvija 
Zīberte stāsta, ka vērienīgi darbi saistās ar Saieta 
nama izbūvi Nākotnē. «Ēka, kur tiks attīstīts 
Saieta nams, ir agrākā katlumāja un, jāatzīst, 
vienīgais grausts šajā ciematā, tādēļ līdz ar tā 
pārbūvi iegūsim ne tikai vietu, kur pulcēties 
iedzīvotājiem un nevalstiskajām organizācijām, 
bet arī sakārtotāku apkārtējo vidi. Pagasta 
iedzīvotājiem būs iespēja izmantot kamīnzāli 
dažādu pasākumu organizēšanai, kā arī pirti re-
laksācijai, veselības uzlabošanai. Saieta namam 
jābūt rekonstruētam jau šovasar, būvniecības 
darbiem atvēlēti vairāk nekā 100 000 latu,» 
skaidro S.Zīberte.

Aktuāla ir ūdensapgādes un kanalizācijas 
tīklu rekonstrukcija Dorupes ciemā, ir izstrā-
dāts tehniski ekonomiskais pamatojums, un 
S.Zīberte cer, ka darbi tiks uzsākti šogad. Teh-
niski ekonomiskais pamatojums tiks izstrādāts 
arī Zemgalei un Nākotnei, taču šie darbi, visti-
camāk, tiks realizēti vēlāk, kaut arī sliktā ūdens 
kvalitāte ir aktuāla problēma visā pagasta teri-
torijā. «Lai uzlabotu ūdens kvalitāti, novērstu 
ūdens zudumus, avārijas, nepieciešama sistēmu 
rekonstrukcija, taču paši līdzekļus šim mērķim 
nevaram atlicināt, tādēļ svarīgi piesaistīt ES 
projektu finansējumu,» norāda Glūdas pagasta 
pārvaldes vadītāja. 

Ne mazāk svarīga un aktuāla ir arī ielu 
apgaismojuma tīklu rekonstrukcija un atjau-
nošana, taču S.Zīberte ir apņēmības pilna ielu 
apgaismojuma sistēmu vismaz daļēji pilnveidot 
jau šajā gadā. Viņa stāsta, ka atjaunots un izvei-
dots ekonomiskais ielu apgaismojums Dorupē, 
Nākotnes ciema ražošanas zonā, Zemgales 

Glūda. Sāks veidot dabas taku

Pašlaik jau izsludināts iepirkums, lai noskaid-
rotu uzņēmumu, kas īstenos projekta «Gājēju 
ietvju un veloceliņu tīkla, autobusa pieturas 
izbūve Jaunsvirlaukas pagastā» būvdarbus. Un 
tas nozīmē, ka jau šogad Staļģenes ciema ie-
dzīvotāji varēs novērtēt priekšrocības, ko sniegs 
kvalitatīvas un drošas transporta infrastruktūras 
izveide. Jaunsvirlaukas pagasta pārvaldes vadītāja 
Solveiga Arnīte stāsta, ka galvenie ieguvumi, īste-
nojot šo projektu, būs apgaismotas gājēju ietves 
un veloceliņa izbūve, kā arī autobusu pieturvietas 
un gājēju pāreju izveide pie tās. «Tas neapšaubā-
mi uzlabos satiksmes drošību, jo cilvēkiem vairs 
nebūs jāiet pa ceļa malu, arī pārvietoties kļūs 
krietni ērtāk, jo gājēju taciņas tiks izveidotas visos 
četros virzienos,» tā S.Arnīte.

Šogad pagastā turpināsies arī ūdenssaimnie-
cības attīstības projekts Staļģenē un Kārniņos, 
savukārt virkni darbu vietējie iedzīvotāji iece-
rējuši īstenot saviem spēkiem, caur dažādiem 
projektiem ideju realizēšanai piesaistot papildu 
līdzekļus. «Mūsu cilvēki ir sapratuši, ka daudzas 
lietas var izdarīt paši, ne tikai prasīt, lai to paveic 
pagasts, un tā biedrības šogad iecerējušas īste-
not vairākas vietējiem iedzīvotājiem saistošas 
idejas,» stāsta S.Arnīte, kā piemēru minot 
biedrības «Attīstības centrs «Iepazīsim sevi!»» 
ieceri Mežciemā izveidot bērnu rotaļu laukumu, 
biedrības «Mēs – Staļģenes skolai» ideju skolā 
labiekārtot vienu mācību kabinetu, to iespēju 
robežās aprīkojot arī ar modernajām tehnolo-
ģijām. Savukārt pagasta pārvalde jau iesniegusi 
pieteikumu, lai gūtu atbalstu sociālās mājas 
«Zariņi» labiekārtošanai, to pielāgojot arī cilvē-

kiem ar īpašām vajadzībām – izbūvējot pacēlāju, 
atbilstošas tualetes un dušas telpas. «Savu iespēju 
robežās noteikti centīsimies veikt arī nepiecieša-
mos remontdarbus sociālajā mājā, tāpat ceram, 
ka līdzekļus atlicināsim, lai turpinātu sakārtot 
skolu un bērnudārzu, gan veicot kosmētisko 
remontu, gan iegādājoties jaunas mēbeles, lai, 
sākot jauno mācību gadu, būtu uzlabotas kā 
telpas, tā aprīkojums,» tā pārvaldes vadītāja, 
piebilstot, ka Staļģenes vidusskolā tiks īstenots 
arī katlumājas rekonstrukcijas projekts, kas 
paredz kurināmā nomaiņu uz atjaunojamajiem 
resursiem. Vēl viena ļoti svarīga lieta ir jaunās 
sporta zāles celtniecība pie skolas – tehniskais 
projekts ir izstrādāts jau pirms pāris gadiem, 
bet līdz celtniecībai vēl nav izdevies tikt. «Ļoti 
gaidām, kad radīsies kāda iespēja piesaistīt ne-
pieciešamos finanšu līdzekļus, lai varētu īstenot 
būvniecību,» tā viņa.

S.Arnīte stāsta, ka tuvākajā laikā noteikti 
jāatrisina jautājums par divu sporta laukumu 
sakārtošanu. «Ja sporta laukumā Staļģenes 
centrā mēs vēl varētu aprobežoties ar reno-
vāciju, tad laukumam Dzirnieku ciemā jau 
nepieciešama pamatīga rekonstrukcija. Ņemot 
vērā, ka vietējie iedzīvotāji ļoti labprāt iesaistās 
sportiskās aktivitātēs, abu sporta laukumu 
sakārtošanu esam iekļāvuši prioritāro darbu 
sarakstā,» tā S.Arnīte, piebilstot, ka tas, cik 
ātrā laikā šos darbus izdosies īstenot, atkarīgs 
no pieejamajiem resursiem, taču ļoti cer, ka 
vismaz daļu darbu izdosies paveikt vēl šogad.

«Novada pašvaldību informējam par ceļiem 
un ielām, kuras būtu jāsakārto prioritāri, taču 

Jaunsvirlauka. Novērtē iedzīvotāju iniciatīvu

Ūdens un kanalizācijas tīklu sakārtošana, 
abu skolu siltināšana un atjaunojamo resursu 
izmantošana Aizupes pamatskolā – šīs trīs ieceres 
kā šogad svarīgākās Līvbērzes pagastā nosauc 
pārvaldes vadītājs Aivars Zeimuls. «Jāatzīst, ka 
uz daudzu ideju īstenošanu raugāmies ļoti pie-
zemēti, jo sporta halles uzcelšana ieviesusi savas 
korekcijas budžetā, taču, kaut esam reālisti, ir 
darbi, bez kuriem jau tuvākajā nākotnē neiztikt, 
un noteikti meklēsim iespējas, kā tos īstenot,» 
tā A.Zeimuls.

Viņš stāsta, ka īpaši aktuāls jautājums par 
ūdensapgādes un kanalizācijas tīklu rekonstruk-
ciju ir Vārpas ciemā, jo tur principā visa sistēma 
ir tādā stāvoklī, ka tā jāizbūvē no jauna, savukārt 
Līvbērzē tai nepieciešama rekonstrukcija. «Tas ir 
projekts, kas mūsu pagastā tiks īstenots pirmām 
kārtām,» tā pārvaldes vadītājs.

«Nepieciešamā dokumentācija sagatavota arī 
energoefektivitātes paaugstināšanas pasākumiem 
Līvbērzes vidusskolā un Aizupes pamatskolā, un, 
tiklīdz būs tāda iespēja, noteikti ar šiem projek-

Līvbērze. Ūdensapgādes sistēma  
Vārpā uz sabrukšanas robežas

Anna Jeļisējeva, Līvbērze
(25.09.1917. – 02.03.2011.)
Romāns Janovičs, Kalnciems
(09.09.1972. – 02.03.2011.)
Sniedze Ābele, Svēte
(16.01.1940. – 02.03.2011.)
Vera Vilma Pāne, Eleja
(29.03.1924. – 02.03.2011.)
Broņislava Suboča, Līvbērze
(12.01.1928. – 04.03.2011.)
Regīns Dorofejevs, Kalnciems
(20.08.1939. – 05.03.2011.)
Klavdija Astafičeva, Svēte
(05.05.1941. – 05.03.2011.)
Skaidrīte Muižniece, Glūda
(27.04.1940. – 05.03.2011.)
Fanija Gasūne, Jaunsvirlauka
(06.02.1923. – 06.03.2011.)
Kondrats Jefimovs, Kalnciems
(10.03.1931. – 08.03.2011.)
Anna Tarasova, Kalnciems
(27.06.1916. – 10.03.2011.)
Dzidra Varņecka, Līvbērze
(17.05.1936. – 10.03.2011.)
Laima Rumba, Vircava
(24.12.1936. – 11.03.2011.)
Viktorija Pavlovska, Vircava
(09.05.1941. – 11.03.2011.)
Francis Jankovskis, Eleja
(03.12.1915. – 11.03.2011.)
Zoja Brikmane, Jaunsvirlauka
(19.12.1936. – 11.03.2011.)
Vlads Luks, Līvbērze
(25.09.1937. – 11.03.2011.)
Anna Rudaka, Eleja
(25.08.1922. – 12.03.2011.)
Vasilijs Antoņenko, Valgunde
(14.03.1949. – 13.03.2011.)
Stase Šidlauskiene, Lielplatone
(15.02.1934. – 14.03.2011.)
Zigmunds Azacis, Valgunde
(21.11.1942. – 15.03.2011.)
Dainis Noviks, Sesava
(10.10.1948. – 15.03.2011.)
Velga Stunda, Svēte
(11.09.1951. – 17.03.2011.)
Imants Ladusāns, Vilce
(29.01.1940. – 18.03.2011.)
Viesturs Sauka, Sesava
(01.07.1951. – 19.03.2011.)
Jons Jakimaitis, Eleja
(17.02.1926. – 19.03.2011.)
Sofija Cikota, Vircava
(22.01.1916. – 20.03.2011.)
Monika Leja, Glūda
(20.10.1926. – 20.03.2011.)
Ņina Pičugina, Valgunde
(17.04.1953. – 23.03.2011.)
Anatolijs Fedjučenko, 
Jaunsvirlauka
(08.09.1951. – 27.03.2011.)
Arvīds Kamšs, Vilce
(23.06.1957. – 27.03.2011.)

Lai uzklausot iedziļinātos katra Jelgavas novada iedzī-
votāja viedoklī par to, kā jūs vērtējat saimniecisko dzīvi 
katrs savā pagastā, lai saprastu, kurā no Jelgavas no-
vada pagastiem iedzīvotāji jūt attīstošu virzību, atbalstu 
un saimniecisku tvērienu, lūdzam rakstīt un dalīties savā 
redzējumā. E-pasts: klplus@inbox.lv.

FOTO: Priori-
tāro darbu sa-
rakstā Jaunsvir-
laukas pagasta 
pārvalde šajā 
gadā iekļāvusi 
sporta lauku-
mu sakārtoša-
nu Staļģenē un 
Dzirniekos. Arī 
vietējie jaunie-
ši atzīst, ka tas 
būtiski uzlabo-
tu brīvā laika 
pavadīšanas 
kvalitāti.  Tā, 
piemēram, pus-
audži Deivids, Maksims un Ralfs iecienījuši sporta laukumu Staļģenē, kur 
teju ik vakaru uzspēlē basketbolu, bet vasarā kopā ar citiem vienaudžiem 
– futbolu. «Patiesībā jau esam priecīgi, ka mums vispār ir sporta laukums, 
kurā sportot, taču, ja to atjaunotu, tas būtu vēl foršāk. Varbūt tam nemaz 
nevajag pamatīgu remontu – sākumā pietiktu, ja basketbolam paredzētajā 
laukumā atjaunotu krāsojumu un nomainītu grozus,» spriež puiši.

diemžēl pašlaik līdzekļu pietiek, tikai lai no-
drošinātu ikdienas uzturēšanu. Tieši atsevišķu 
ceļu kritiskais stāvoklis vietējiem iedzīvotājiem 
sagādā lielākās raizes, taču jāņem vērā, ka 
daudzos gadījumos mēs nemaz neesam tiesīgi 
sakārtot, piemēram, ceļu, kas ved pār privātu 
zemi uz viensētu, tādējādi mūsu iespējas palīdzēt 
ir ierobežotas ne tikai līdzekļu trūkuma dēļ,» tā 
pārvaldes vadītāja. Savukārt, runājot par pagasta 
teritorijas labiekārtošanu, viņa norāda, ka šogad 

noteikti tiks turpināta jau ierastā labā prakse 
– pamazām likvidēt visas nelegālās izgāztuves. 
«Pagājušajā gadā mums izdevās likvidēt divas, un 
tagad atliek cerēt, ka, pilnībā nokūstot sniegam, 
šīs teritorijas vēl aizvien būs sakoptas un mēs 
varēsim ķerties klāt citām nesakoptām vietām 
mūsu pagastā.»

Sagatavoja Sintija Čepanone
Foto: Krišjānis Grantiņš

FOTO: Vītoliņu iedzīvotāja 
Gaida Beitāne par ūdens-
apgādes rekonstrukcijas 
projektu Vītoliņos neko nav 
dzirdējusi. «Taču vienu es 
varu pateikt pavisam no-
teikti: ūdens mums ir slikts 
– visi katli rūsaini, tāpēc 
ūdeni dzeru tikai vārītu. Arī 
zupu pa taisno no krāna ne-
vāru – man vannas istabā ir 
50 litru muciņa, kurā ieleju 
ūdeni, lai tas nostāvas. Var 
redzēt, ka muciņas dibenā 
ir pamatīga rūsas kārta,» savu ikdienu atklāj Paegļu ielas 6 iedzīvotāja. Uzzinājusi 
par gaidāmo projektu, viņa nopriecājas: «Sen jau ko tādu vajadzēja. Šeit dzīvoju 
jau 43 gadus, bet tik slikts ūdens, kāds ir pašlaik, nekad nav bijis.»

FOTO: «Šāds skats istabiņā 
dzīvot netraucē, taču smuki 
jau noteikti nav. Bet es jau 
neko nesaku – zinu, cik 
remonts varētu maksāt,» 
vērtējot mitruma izraibināto 
sienu, teic Kalnciema Vese-
lības un sociālās aprūpes 
centra iemītnieks Kārlis 
Čerkovskis. Viņa istabā dro-
šības apsvērumu dēļ daļēji 
atslēgts arī apgaismojums. 
Remonts nepieciešams ne 
tikai vienā istabiņā, bet gan 
visā namā, tādēļ šogad Kalnciema pagasta pārvalde iecerējusi rast līdzekļus, lai 
šo problēmu novērstu. «Tur taču dzīvo cilvēki, tādēļ jāmeklē iespējas veikt remon-
tu. Ļoti ceram uz novada atbalstu,» tā pārvaldes vadītāja Gaļina Koroļova.

FOTO: Izvēršot pagasta teritorijas sa-
kārtošanu, viena no iecerēm ir Kaln-
ciema tirgus laukumā nomainīt piecus 
galdus, jo puslīdz labā stāvoklī ir vien 
divi. Taču tā ir ļoti iecienīta tirgošanās 
vieta, tādēļ jāgādā, lai gan tirgotā-
jiem, gan pircējiem būtu ērti. Galdus 
plānots izgatavot un uzstādīt Lielās 
talkas dienā.

FOTO: Viena no aktuālā-
kajām problēmām Līv-
bērzes pagastā ir ūdens 
novadīšana – tieši kritiskā 
stāvoklī esošā meliorācijas 
sistēma ir iemesls, kāpēc 
daudzdzīvokļu māju iedzī-
votājiem nākas cīnīties ar 
ūdeni pagrabos un mitru-
mu pirmā stāva dzīvokļos. 
Ņemot vērā neskaitāmās 
sūdzības, rasta iespēja 
veikt nepieciešamākos 
darbus, lai situāciju kaut 
nedaudz uzlabotu, un šim 
mērķim atvēlēti ap 5400 
latu. Proti, marta beigās 
veikta šosejas caurduršana 
un tur ievietota caurule, 
lai veicinātu ūdens aiz-
plūšanu, jo vienā pusē 
ceļam meliorācijas grāvis, 
visticamāk, 90. gadu sā-
kumā, vienkārši aizbērts. 
Tagad centra māju pagra-
bos ūdens uzkrāšanās būs 
novērsta.

tiem startēsim,» skaidro A.Zeimuls, akcentējot, 
ka sāpīgākais jautājums ir abu izglītības iestāžu 
jumta stāvoklis, arī logi skolām nomainīti tikai 
daļēji. Tāpat gatavībā ir dokumentācija, kas 
perspektīvā paredz kurināmā veida maiņu 
pamatskolā. Proti, lai samazinātu izmaksas par 
apkuri un skolu apsildītu videi draudzīgi, no-
lemts pāriet no fosilajiem uz atjaunojamajiem 
energoresursiem. «Kad šis projekts tiks īstenots, 
Aizupes pamatskolas apkurei varēsim izmantot 
vietējo kurināmo, piemēram, salmu briketes, un 
tas būtiski ļaus ietaupīt mūsu līdzekļus, kurus 
varēsim novirzīt citiem darbiem,» projekta nepie-
ciešamību pamato Līvbērzes pagasta pārvaldes 
vadītājs. Viņš arī piebilst, ka aizvien būtiskāka 
kļūst Aizupes pamatskolas paplašināšana, jo 
skolā kļūst par šauru. «Ja būs kāda iespēja ie-
sniegt projektu par skolas piebūves celtniecību, 
to noteikti izmantosim.»

Taujāts par citiem plāniem, viņš norāda: «Tu-
vākajā laikā risināmo jautājumu mums netrūkst, 
tāpēc izskatīsim ikvienu iespēju startēt lielākos vai 
mazākos projektos, tostarp sadarbībā ar vietējo 
iedzīvotāju interešu grupām, kas jau līdz šim reali-
zējušas ne vienu vien pagastam nozīmīgu projek-
tu. Mūsu pagasta iedzīvotājiem, spriežot arī pēc 
saņemtajām sūdzībām, viena no aktuālākajām 
problēmām ir zemju mitrums, un šo situāciju var 
uzlabot, pagasta teritorijā sakārtojot meliorācijas 
sistēmu. Šobrīd novada domes sēdē ir apstiprinā-
ta Līvbērzes pagasta dalība meliorācijas sistēmas 
sakārtošanas projektā, un tas nozīmē, ka esam 
pavirzījušies uz priekšu.» Pārvaldes vadītājs cerīgi 
raugās arī uz solīto iespēju iegūt līdzekļus ceļu re-
montiem, jo, kā viņš uzsver, pagastā ir pietiekami 
daudz ne tikai grants seguma, bet pat zemes ceļu, 
taču pārvalde ļoti labi apzinās, ka infrastruktūras 
sakārtošana ir viens no svarīgākajiem aspektiem 
pievilcīgas vides radīšanai.

ciema Upes ielā. Šie darbi veikti jau pērn par 
pārvaldes līdzekļiem, taču tādi nepieciešami arī 
citās ielās, pa kurām pārvietojas daudz kājām-
gājēju. Lai ielas kļūtu gaišākas un vide drošāka, 
ir nepieciešams piesaistīt papildu finansējumu. 
«Kamēr projekti vēl nav iesniegti, pāragri ru-
nāt par gaidāmajiem uzlabojumiem, taču paši 
iespēju robežās centīsimies nomainīt esošās ielu 
apgaismojuma spuldzes pret ekonomiskajām, 
bet stratēģiski svarīgākās ielas aprīkot ar ielu 
apgaismojuma tīklu,» tā viņa.

Diemžēl nedaudz jāatliek iecerētie gājēju 
ietves un veloceliņa izbūves darbi Nākotnē, 
jo iesniegto projektu neapstiprināja. «Taču šis 
ir ceļš, ko uz skolu mēro bērni, tādēļ, tiklīdz 
pavērsies iespēja, ar šo projektu startēsim 
atkal.» Runājot par «ceļu darbiem», S.Zīberte 
stāsta, ka sniegotā ziema būtiski patukšojusi 
atvēlētos Autoceļu fonda līdzekļus, tādēļ būs 
rūpīgi jāizvērtē, kā tos saimnieciski izlietot 
ceļu greiderēšanai, bedrīšu lāpīšanai. «Šogad 
pabeigsim ceļa posma atjaunošanu dārzko-
pības sabiedrībā «Viesturi» – tur vēl jāuzber 
grants un šķembas. Šis posms tiek sakārtots 
pēc iedzīvotāju lūguma, tāpat kā pērn tas tika 

darīts Smiltniekos, un jau tagad apzināmies, 
ka perspektīvā dārzkopības sabiedrību te-
ritorijās būs vajadzīgi vēl virkne citu darbu, 
jo dārza mājiņas pakāpeniski pārtop par 
dzīvojamām mājām, tādēļ būs nepieciešams 
risināt infrastruktūras jautājumus,» norāda 
S.Zīberte.

Jāpiebilst, ka Glūdas pagasta pārvalde 
un biedrība «Attīstība Nākotnē» startējusi 
Hipotēku un zemes bankas izsludinātajā 
projektu konkursā un guvusi atbalstu pro-
jektam «Dabas takas izveidošana Nākotnes 
ciemā». «Jau šopavasar mēs to realizēsim, 
jo mūsu pagastā nav nemaz tik daudz vietu, 
kur vietējiem iedzīvotājiem aktīvi atpūsties 
vai vienkārši pastaigāties. Tieši tāpēc taps 
dabas taka – lielākais loks būs 1,5 kilometrus 
garš, mazākais – ap 800 metru. Tā būs skais-
ta pastaigu vieta ar soliņiem, laipiņām, kas 
noteikti radīs vēl pievilcīgāku vidi vietējiem 
iedzīvotājiem. Lielās talkas dienā, 30. aprīlī, 
takas veidošanā, elementu uzstādīšanā palīgā 
tiks aicināti ciema iedzīvotāji, jo no ikviena 
ir atkarīgs, kādā vidē mēs dzīvojam,» saka 
pārvaldes vadītāja.

FOTO: Agrākā katlumāja Nākotnē ir vienīgais grausts ciematā. Tiesa gan – tā 
vairs nebūs ilgi, jo, to pārbūvējot, jau šovasar tur tiks izveidots Saieta nams. 
Tajā pagasta iedzīvotājiem būs iespēja izmantot kamīnzāli dažādu pasākumu 
organizēšanai, kā arī pirti relaksācijai un veselības uzlabošanai. Saieta nams 
kļūs arī par vietējo iedzīvotāju un nevalstisko organizāciju pulcēšanās vietu.

FOTO: «Zinu, ka citās 
mājās cilvēki nevar 
vienoties par apsaim-
niekošanu, taču mēs 
šo jautājumu esam 
atrisinājuši: mums 
ir jauns un spējīgs 
mājas vecākais Jānis 
Zalāns, kurš, apsprie-
žoties ar mums, kūrē 
visus darbus. Pavisam 
noteikti varu teikt, ka 
tagad mums ir krietni 
labāk nekā iepriekš, 
jo par visu esam vie-
nojušies: lai nopļautu 
zālienu, no katra dzīvokļa sametam pa diviem latiem, un darbs padarīts; ja mājas 
vecākajam mūsu dēļ vajag kaut kur aizbraukt, sametam naudu benzīnam, un 
viņš ar savu mašīnu aizbrauc un visu nokārto. Tagad jādomā par nopietniem 
remontdarbiem, piemēram, jumta nomaiņu,» stāsta Austrumu ielas 13. mājas 
iedzīvotājs Vladis Klastausks. Daudzdzīvokļu māju apsaimniekošanas jautājuma 
risināšanā iesaistījusies arī Vilces pagasta pārvalde, gan stāstot iedzīvotājiem 
par nepieciešamību pašiem uzņemties namu apsaimniekošanu, gan informējot 
māju vecākos par iespējām remontdarbiem piesaistīt papildu finansējumu.

FOTO: Vilces pagasta 
pārvalde plāno sakār-
tot vecā veikala teri-
toriju pie Vilces tautas 
nama, lai padarītu to 
noderīgu un izmanto-
jamu vietējiem iedzī-
votājiem. «Jau esam 
uzsākuši sarunas ar 
zemes un ēku īpaš-
nieku,» tā pārvaldes 
vadītāja Anda Duge. 
Taču kopumā lielāki vai 
mazāki labiekārtoša-
nas darbi šogad iecerēti 
vismaz piecos laukumos 
pagasta teritorijā.

Strukturālas reformas  
pašvaldībai ļauj ietaupīt 70 000 latu
Lai samazinātu administratīvās izmaksas un veici-
nātu pēc iespējas efektīvāku un arī strukturētāku 
darbu, Jelgavas novada pašvaldība realizējusi divu 
nodaļu restrukturizācijas plānu. Lēmums Projektu 
un Plānošanas nodaļu apvienot vienā – Attīstības 
nodaļā – pieņemts februāra domes sēdē, un no 1. 
aprīļa jaunā nodaļa uzsāka darbu. Attīstības no-
daļa strādās gan pie projektiem, gan plānošanas 
dokumentiem. Šobrīd tās vadītāja vietas izpildītājs 
ir izpilddirektora vietnieks Valdis Buividaitis. Plāno-
tās reformas jau šā gada budžetā administratīvās 
izmaksas ļauj samazināt par 70 000 latu, salīdzinot 
ar 2010. gadu. «Līdz ar mērķi novadā izveidot 
vienotu komunāltehnisko pakalpojumu sniedzēju 
un nodrošināt tā patstāvīgu attīstību savā uzņēmēj-
darbības jomā, pašsaprotami, pašvaldība arī daļu 
savu specifisko kompetenču nodod šim uzņēmu-
mam – attīstības plāni un projekti, kas tieši saistīti 
ar komunālās saimniecības attīstību novadā, kļūs 
par uzņēmuma darbu,» skaidro Jelgavas novada 
domes izpilddirektors Ivars Romānovs.

Ilze Knusle-Jankevica
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Sesava

Lai veidotu ciešāku drau-
dzību starp novada pagastiem, 
Sesava un Eleja šogad nolēmusi 
svinēt kopīgas Lieldienas Ele-
jas parkā. Pasākums notiks 24. 
aprīlī pulksten 13. Uz norises 
vietu sesavniekus nogādās 
bezmaksas autobuss.

  
Sesavas tautas nama vadītāja 

Sandra Zeimule stāsta, ka Elejas 
parkā ikviens varēs noskatīties 
Elejas un Sesavas pašdarbnieku 
koncertu, piedalīties dažādās 
radošajās darbnīcās, kā arī izšū-
poties, lai odi vasarā nekož. Būs 

atklās izstādi «Čaklās rokas»
Nākamotrdien, 19. aprīlī, 

pulksten 19 Sesavas tautas 
nama mazajā zālē notiks izstā-
des «Čaklās rokas» atklāšana, 
kurā būs apskatāmi dažādi pa-
gasta iedzīvotāju rokdarbi.

 
«Mūsu pagasts var lepoties 

ar čakliem un talantīgiem cilvē-
kiem, kuri nesūkstās par grūta-

jiem laikiem un dienas negācijas 
aizmirst, veidojot dažādus darbus, 
ar kuriem priecē savas un līdzcil-
vēku sirdis,» stāsta Sesavas tautas 
nama vadītāja Sandra Zeimule. 
Šoreiz tautas namā skatītājiem 
būs iespēja aplūkot, ko garajos 
ziemas vakaros sadarījuši pagasta 
iedzīvotāji. Izstādē varēs skatīt 
tautiskos rakstus zeķēs, cimdos, 

šallēs, lakatos, izdomu bagātus 
darbus no filca, apgleznotu zīdu, 
tamborējumus, romantiskas 
rotas no pērlītēm, dažādu krāsu 
ziedus no organzas un izšūtas 
gleznas. Dabas skaistums izteikts 
fotogrāfijās. Būs arī gleznas, 
kuģu maketi, pinumi, latviski 
darinājumi no koka. Tas viss 
apskatāms līdz 1. maijam.

Lieldienās aicināti uz Elejas parku
arī atrakcijas – olu ripināšana, olu 
kaujas, mētāšana. Lai piedalītos 
olu kaujās un ripināšanas sacen-
sībās, dalībniekiem lūgums 
līdzi ņemt krāsotas olas. 
Tāpat Lieldienu pasā-
kumam pievienoties 
aicināti tirgotāji, un 
pieteikties var pa 
tālruni 28357321 
(Anda). Lai sesav-
nieki nokļūtu Ele-
jā, pagasta pārvalde 
organizēs autobusu. 
Precīzu autobusa kursē-
šanas grafiku un laiku iespē-

jams noskaidrot pie Sandras pa 
tālruni 27234231.

Livberze--
Jelgavas novada pašvaldība 

marta beigās ar SIA «Latvijas 
gāze» vienojās par nogaidošu 
taktiku attiecībā uz siltuma at-
slēgšanu Līvbērzes iedzīvotājiem. 
Tas nozīmē, ka apkures sezonas 
noslēgums būs atkarīgs tikai no 
meteoroloģiskajiem apstākļiem 
– priekšlaicīgi pagasta iedzīvotā-
jiem apkure atslēgta netiks.

 
«Ņemot vērā milzīgos iedzī-

votāju komunālo maksājumu 
parādus, tomēr esam panākuši 
vienošanos ar «Latvijas gāzi», ka 
siltuma padeve pašlaik netiks pār-
traukta. Neskatoties uz parādiem, 
siltums tiks nodrošināts līdz apku-
res sezonas noslēgumam, kas ir 
atkarīgs no laika apstākļiem. No-
vada pašvaldība steidzamā kārtā 
piesaistīja iespējamos resursus un 
finanšu līdzekļus «Palīgs L» daļē-
jai parādu nomaksai, taču lielākā 
summa arvien vēl paliek kā slogs 
Līvbērzes pagasta pārvaldes un 
līdz ar to arī novada budžetam,» 

apkuri atslēgs,  
kad to ļaus laika apstākļi

skaidro Jelgavas novada pašvaldības 
izpilddirektors Ivars Romānovs, 
piebilstot, ka, beidzoties apkures 
sezonai, būs precīzi zināms, cik liels 
ir parāda apjoms, un «Latvijas gāze» 
noteikti piedāvās savu vienošanos 
par parāda atmaksu. 

Jāatgādina, ka pašvaldība 23. 
februāra domes sēdē lēma par iek-
šēju aizdevumu Līvbērzes pagastam  
10 800 latu apmērā, lai nekavējoties 
palīdzētu nokārtot pēkšņi atklātās 
parādsaistības ar «Latvijas gāzi» un 
Valsts ieņēmumu dienestu. 

Šobrīd SIA «Palīgs L» ir veikta 
finanšu revīzija, kurā revidents 
sniedzis Jelgavas novada pašval-
dībai atzinumu par uzņēmuma 
finansiālo stāvokli uz 2011. gada 30. 
martu, ziņo pašvaldības Sabiedrisko 
attiecību nodaļas vadītāja Dace 
Kaņepone. Saskaņā ar aktuāla-
jiem dokumentiem SIA «Palīgs L» 
vairs nav nodokļu parādu, toties 
kavētie maksājumi SIA «Latvijas 
gāze» veido 14 455,78 latus, tāpat 
arvien turpinājušas augt iedzīvotāju 

saistības par saņemtajiem pakal-
pojumiem. Salīdzinoši – uz 2010. 
gada 31. decembri iedzīvotāju 
parāda summa par komunālajiem 
maksājumiem bija 23 716 lati, 
bet uz 2011. gada 1. martu – jau 
32 807 lati. Revidenta sniegtajā 
aktā norādīts, ka uzņēmums jau 
desmit gadus – kopš 2001. gada 
– nav palielinājis tarifu ūdens un 
kanalizācijas pakalpojumiem, 
kas pašam uzņēmumam radījis 
sarežģījumus finansiālā stāvokļa 
stabilizācijai. «Jelgavas novada 
pašvaldība pēc sniegtā atzinuma 
analīzes turpinās sarunas gan ar 
«Latvijas gāzi», gan Līvbērzes 
pagasta pārvaldi par optimālāko 
modeli parādsaistību segšanai un 
kavēto maksājumu nepieļaušanu 
nākamajā apkures sezonā,» tā 
D.Kaņepone. I.Romānovs pie-
bilst, ka arī uzņēmumam un pagas-
ta pārvaldnieka vietas izpildītājai 
Rutai Mednei šobrīd uzdots pa-
stiprināti strādāt ar iedzīvotājiem, 
kuriem iekrājušies parādi.

Eleja

24. aprīlī pulksten 13 elej-
nieki Elejas parkā kopā ar 
Sesavas pagasta iedzīvotājiem 
aicināti iešūpot Lieldienas. 
Pasākumā paredzēts abu pa-

Jaunieši nopelnījuši Dzīvnieku  
enciklopēdiju un biļetes uz Līvu akvaparku 

Elejas Bērnu un jauniešu izglī-
tības un iniciatīvu centra jaunieši 
uzvarējuši radošo darbu konkursā 
«DNS – darbi no sirds». Viņiem 
pirmā vieta gan žūrijas, gan ska-
tītāju vērtējumā, informē centra 
pārstāve Inga Andrejeva.

Šis konkurss tika organizēts 
publicitātes kampaņas «Iespēju 
karte» gaitā ar mērķi pievērst uzma-
nību iespēju kartei. Konkursa tēma 
– «Darbi no sirds» jeb labie darbi, 

kas paveikti 
no sirds un 
bez mate-
riālas atlī-
dzības. Ele-
jas jaunieši 
konkursam 
iesn iedza 
fotostāstu 

«Dodot citiem, visvairāk dodam 
sev». Tajā caur fotogrāfijām izstāstīts 
notikums, kad Elejas jaunieši īsi pirms 
Pirmās Adventes veidoja Adventes 

vainagus un tos dāvināja pagasta 
vientuļajiem pensionāriem. Rezul-
tātā šis fotostāsts atzīts par labāko 
un jaunieši ieguvuši divas pirmās 
vietas – gan žūrija, gan skatītāji 
Elejas jauniešu darbu novērtēja vis-
augstāk. Balvā saņemti ielūgumi uz 
Līvu akvaparku un ilustrētā Dzīv-
nieku enciklopēdija. Enciklopēdiju 
jaunieši jau uzdāvinājuši Elejas 
bibliotēkai, lai to varētu izmantot 
arī pārējie pagasta iedzīvotāji. 

Foto: no centra arhīva

Bezmaksas radošās studijas gaida dalībniekus
Elejas Bērnu un jauniešu izglītī-

bas un iniciatīvu centrs aicina bērnus 
un jauniešus no piecu līdz 25 gadu 
vecumam apmeklēt bezmaksas 
studijas: iluzionisms, aktiermāksla. 
Nodarbības tiek piedāvātas arī vecā-
kiem pagasta iedzīvotājiem. Centrā 

var nodarboties ar žonglēšanu, dziedāt 
ansamblī, gleznot, darboties floristikā 
un iemēģināt roku maketēšanā.

Savukārt par maksu var nodarboties 
ar sporta dejām (dalības maksa mēnesī 
ir pieci lati) un karatē (dalības maksa 
mēnesī – desmit lati). 

Bez maksas tiek piedāvāta iespēja 
arī spēlēt galda spēles. Papildu infor-
māciju var iegūt centrā Saieta nama 
2. stāvā, mājas lapā: http://ejic.ucoz.
lv, pa e-pastu: elejasjauniesucentrs@
inbox.lv vai skaipu: elejasjaniesu-
centrs.

Lieldienas svinēs kopā ar sesavniekiem
gastu pašdarbnieku koncerts, 
radošās darbnīcas, šūpošanās 
un atrakcijas. Lūgums līdzi ņemt 
krāsotas olas. Piedalīties aicināti 
arī tirgotāji, kas pieteikties var 

pa tālruni 28357321 (Anda). 
Pulksten 12.30 kursēs bezmak-
sas autobuss no Elejas Saieta 
nama uz Elejas parku un pēc 
pasākuma – atpakaļ.

Lielplatone

Lielplatones pagasta pārvalde 
novērtē un saka paldies bezdarb-
niekiem, kuri šobrīd pagastā strādā 
par 100 latu stipendiju, savukārt 
iedzīvotājus aicina cienīt citu darbu 
un nepiemēslot apkārtni. 

«Jāatzīst, kopš pagastā strādā 
stipendiāti, jūtam, ka daudz vairāk 
vietu ir sakārtots. Jā, nereti gan no 
iedzīvotājiem dzirdam: «Tie simt-

Dibināta pirmā biedrība 
– «Liel.Barons»

Lielplatonē nodibināta pirmā 
biedrība – «Liel.Barons». Tā 
iecerējusi rakstīt projektus, lai 
piesaistītu līdzekļus pagasta teri-
torijas attīstībai un sakārtošanai. 
Biedrība jau sākusi darbu un 24. 
aprīlī Lielplatones muižas parkā 
rīko Lieldienu gadatirgu, bet 30. 
aprīlī piedalīsies Lielajā talkā. 
Paralēli tam jau tiek rakstīti pir-
mie projekti.

 
Biedrības valdes priekšsēdētāja 

Zanda Zariņa stāsta, ka biedrība 

nodibināta, lai ar tās starpniecību 
no dažādiem Eiropas fondiem pie-
saistītu līdzekļus pagastam, jo citādi 
tas nav izdarāms. Biedrībai ir vairāki 
mērķi: veicināt teritorijas ilgtspējīgu 
attīstību; uzlabot iedzīvotāju dzīves 
kvalitāti un pārstāvēt sabiedrības 
intereses biedrības attīstībā. Biedrībā 
«Liel.Barons» var iestāties jebkura rī-
cībspējīga fiziska un juridiska persona 
vai tiesībspējīga personālsabiedrība, 
kura gatava strādāt iedzīvotāju labā.

Biedrībā šobrīd apvienojies pul-
ciņš entuziastu, kuri sākuši iesais-

tīties projektu konkursos. Kā 
pirmo pasākumu biedrība 24. 
aprīlī Lielplatones muižas parkā 
rīko Lieldienu gadatirgu, kas tiek 
apvienots ar Lieldienu pasākumu. 
Bet 30. aprīlī entuziasti iecerējuši 
piedalīties Lielajā talkā. Savukārt 
maijā biedrība uz iepazīšanās 
tikšanos aicinās Lielplatones ie-
dzīvotājus, kuri gatavi iesaistīties 
biedrībā vai arī izteikt vēlmes 
par to, kas pagastā jāsakārto, kas 
jāuzlabo, tādējādi ap sevi radot 
pievilcīgāku vidi.

Pateicas simtlatniekiem
latnieki jau neko 
nedara!», taču es 
tam nepiekrītu. 
Mūsu pagastā strādājošie visus uz-
dotos darbus paveic ļoti atbildīgi un 
rūpīgi,» tā Lielplatones pagasta pār-
valdes vadītāja vietas izpildītāja Līga 
Rozenbaha. Šobrīd stipendiāti strādā 
Lielplatones muižas parkā un kopj 
pagasta kapus. «Ir patiešām žēl dzirdēt 
no pašiem stipendiātiem, ka vietā, kura 

vakar sakopta, šorīt, nākot uz darbu, 
pamanījuši, ka jau atkal samesti at-
kritumi, tāpēc tā jāsakopj atkārtoti. 
Es aicinu iedzīvotājus tomēr cienīt 
citu darbu. Protams, kāds šobrīd 
var oponēt, ka nav taču atkritumu 
urnu, taču tas neattaisno rīcību,» tā 
L.Rozenbaha, piebilstot, ka pagasta 
pārvalde šobrīd risina jautājumu par 
atkritumu urnām – tādas pagasta 
teritorijā noteikti būs.

Vircava

31. martā beidzās nekustamā 
īpašuma nodokļa pirmā ceturkšņa 
maksāšanas termiņš. Ja šajā periodā 
nodoklis nav samaksāts, automātiski 
tiek aprēķināta soda nauda par 
termiņa kavējumu, ziņo pagasta 
pārvalde. Gadījumā, ja nav saņemts 
paziņojums par maksājumiem, par to 
jāinformē Vircavas pagasta pārvalde 
pa tālruni 63086015 (Alla).

simtgadniece:  
«galvenais ir kustēties»

«Dažu dienu jau domāju: nu 
gan viss – krūtīs griež, kaulus lauž, 
elpas trūkst, sirds pamirst, laikam 
jau viss... Bet tad sāpes atkal pār-
iet, kļūst labāk, un dzīvoju tālāk. 
Galvenais ir, kaut sāp, neapstāties, 
bet iet un rosīties,» saka Vircavas 
iedzīvotāja Jeļena Podvinska, kura 
28. martā nosvinējusi 100. dzimša-
nas dienu.

Lielajos svētkos viņu sveica arī 
Jelgavas novada pašvaldība un 
Vircavas pagasta pārvalde, kundzei 

dāvinot 100 latu pabalstu veselības 
uzlabošanai.

Jubilāre par Vircavas iedzīvotāju 
kļuvusi 2009. gadā, kad šeit pārcēlusies 
kopā ar meitas ģimeni. Kundzes meita 
Staņislava atzīst, ka mammas ilgdzīvo-
šanas noslēpums ir darbs, kustība un 
neatlaidība. «Kad mammai apritēja 50 
gadi, viņai sāka sāpēt kājas. Dakteris 
pateica: «Ja tu gaudīsies un apgulsies, 
vari nepiecelties no gultas, ir jākustas.» 
Ko dara mamma? Neatlaidīgi visus šos 
piecdesmit gadus vingro, sien kompre-
ses, ārstējot kājas, un visu laiku rosās. 

Pati tīra savu istabiņu, kurina krās-
ni,» stāsta Staņislava. Vēl viņa atklāj, 
ka tādu vecumu noteikti palīdzējis 
sasniegt arī tas, ka mamma ievēro 
visus gavēņus un stingri seko līdzi 
tam, lai nepārēstos. «Bet svarīgākais 
ir tas, ka viņa ļoti pozitīvi skatās uz 
dzīvi un spēj dot prieku visiem,» tā 
meita. Simtgadniecei ir trīs bērni, 
seši mazbērni un 11 mazmazbērni. 

Foto: Gunārs Timermanis

Darbu atsāk  
interneta punkti

Oglainē un Mazlaukos darbu 
atsākuši publiskie interneta pie-
ejas punkti. Apmeklētāji tos var 
izmantot otrdienās un piektdienās 
no pulksten 16 līdz 18, sestdienās 
– no pulksten 10 līdz 15.

Dzīvokļu durvīm 
jāpieliek numuri

Pagasta pārvaldē vērsušies 
tautas skaitītāji ar informāciju, 
ka vairākās daudzdzīvokļu mā-
jās pie dzīvokļiem nav pielikti 
numuri. «Lūdzam iedzīvotā-
jus pievērst uzmanību sava 
dzīvokļa ārdurvīm, lai uz tām 
būtu numurs. Ja nav, lūdzam 
to nodrošināt,» tā pagasta 
pārvalde.

par nekustamā 
īpašuma nodokli

Jaunsvirlau
ka

Represētie viesojās Okupācijas muzejā 
Lai kopīgi atcerētos un pie-

minētu okupāciju varu upurus, 
svešo varu nodarījumus Latvi-
jas zemei un tautai, Jaunsvir-
laukas represētie un pensionā-
ru kluba «Viršu laiks» biedri 
Komunistiskā genocīda upuru 
piemiņas dienā, 25. martā, 
apmeklēja Latvijas Okupācijas 
un Saules muzeju. 

 
Pagasta seniori atzīst, ka 

Okupācijas muzejā apskatā-
mie vēsturiskie dokumenti, 

fotogrāfijas un priekšmeti, kas 
liecina par tā laika totalitāro 
režīmu, izveidotā baraka gandrīz 
ikvienam grupas dalībniekam lika 
atcerēties pašu piedzīvoto vai 
arī vecāku un tuvinieku stāstīto 

par piespiedu deportācijas un 
izsūtījuma smagajiem notiku-
miem.

Vēl šajā dienā seniori vieso-
jušies Saules muzejā, kur ap-
skatāmas apmēram 400 saulītes 
no visdažādākajām pasaules 
valstīm. Šeit radošajā darbnīcā 
pa saulītei katrs izgatavojis arī 
sev. Pagasta seniori saka paldies 
«Līdumiem» un Jaunsvirlaukas 
pagasta pārvaldei par sagādāto 
ekskursiju.

Foto: no «Līdumu» arhīva

autobuss Lieldienās
Jaunsvirlaukas pagasta pār-

valde informē, ka Lieldienās, 24. 
aprīlī, autobuss pēc dievkalpoju-

ma Dzintara kapelā brauks arī līdz 
Dzirnieku ciematam, lai aizvestu ie-
dzīvotājus uz Lielās dienas pasāku-

mu Staļģenē un pēc tam atpakaļ. 
Autobuss no «Jaunlīdumiem» 
izbrauks pulksten 10.30. 

Vēl līdz 30. aprīlim var ie-
sniegt pieteikumus Nīderlan-
des KNHM fonda projektu 
konkursam «Sabiedrība ar 
dvēseli». Tajā ir iespēja saņemt 
1000 eiro lielu finansējumu, lai 

īstenotu kādu ieceri dzīves vides 
un kvalitātes uzlabošanai. Pie-
mēram, labiekārtot kādu atpūtas 
vietu, izveidot rotaļu laukumu, 
noorganizēt nometni vai citu pa-
sākumu. Ar konkursa nolikumu 

var iepazīties pašvaldības mājas 
lapā www.jelgavasnovads.lv/
lv/jaunsvirlaukas-pagasta-par-
valde/ un biedrības «Attīstības 
centrs «Iepazīsim sevi»» mājas 
lapā www.iepazisimsevi.lv.

gaida pieteikumus projektam



72011. gada aprīlispagastu mozaīka

Zalenieki,

Gluda-

Valgunde

Vilce

Zaļenieku arodvidusskolā no 
septembra, 2011./2012. mācību 
gada sākuma, būs iespēja apgūt 
divas jaunas profesijas – restau-
ratora asistents un klientu apkal-
pošanas speciālists. Uzņemšana, 
tāpat kā pārējās programmās, 
sāksies jūnijā.

 
Zaļenieku arodvidusskolas di-

rektores vietniece mācību darbā 
Dace Vīpule-Kuļika stāsta, ka par 
restauratora asistentu ir iespēja 
mācīties tiem, kuri beiguši pa-
matskolu, un mācības ilgs četrus 
gadus. «Arī mūsu skola atrodas 
vēsturiskā vidē – Zaļenieku muižā 
–, tāpēc saprotami, ka vēlamies 
gatavot jaunos speciālistus, kas 
varētu strādāt, lai saglabātu vēs-
turiskās vērtības. No darba devē-

Ūziņu parkā būs basketbola grozs
Iedzīvotāju grupa «Ūziņnieki» 

uzvarējuši Hipotēku un zemes 
bankas klientu kluba «Mēs paši» 
projektu konkursā ar projektu 

«Spirgts un vesels». Zaļenieku biblio-
tēkas vadītāja Līga Strazdiņa informē, 
ka saņemti 200 lati un par šo naudu 
tiks iegādāts basketbola grozs ar sta-

tīvu un bumba. To, vasaras sezonai 
sākoties, plānots novietot Ūziņu 
parkā, lai iedzīvotāji to varētu 
izmantot aktīvai atpūtai.

Arodvidusskolā piedāvā 
divas jaunas profesijas

jiem jau esam saņēmuši atzinīgus 
vārdus, ka sagatavosim šādus spe-
ciālistus. Mūsu apņemšanos mācīt 
restauratora asistentus atzinīgi 
novērtē arī mācību iestādes, kuras 
sagatavo jau augstāka līmeņa spe-
ciālistus – restauratorus. Jāpiebilst, 
ka par šo profesiju ieinteresējušies 
jau vairāki mākslas skolu audzēkņi 
un pieaugušie,» tā D.Vīpule-Kuļika. 
Savukārt klientu apkalpošanas spe-
ciālisti vēlāk varētu strādāt dažādās 
iestādēs. Jāpiebilst, ka šīs profesijas 
nav vienīgie jaunumi, kas tiks piedā-
vāti no nākamā mācību gada. Vēl 
audzēkņiem būs iespēja mācīties 
auto kursos, lai iegūtu B kategorijas 
autovadītāja tiesības. 

Jāatgādina, ka visas izglītības 
programmas ir bez maksas. Au-
dzēkņiem ir iespēja iegūt valsts 

un arī Eiropas Sociālā fonda 
stipendiju līdz 50 latiem atkarībā 
no mācību sasniegumiem, pieda-
līšanās sabiedriskās aktivitātēs, 
profesionālajos konkursos. Skolai 
pieejama arī dienesta viesnīca ar 
īres maksu pieci lati mēnesī.

Vietniece piebilst, ka šomēnes 
skolas pārstāvji dosies uz vairā-
kām Jelgavas novada skolām, 
lai skolēniem pastāstītu par savu 
piedāvājumu. 

Foto: Krišjānis Grantiņš

Maijā pie Svētes pamatskolas 
Glūdas filiāles uz vairākām die-
nām piestās mobilais zobārsta 
busiņš. Tajā skolas bērniem būs 
iespēja bez maksas apmeklēt 
zobārstu un higiēnistu. Busiņa 
īpašniece higiēniste Laine Seiks-

Šķibes pamatskolā  
mācīs komunikācijas mākslu

Domājot par bērnu nākotni, 
viņu spēju labāk komunicēt, Šķibes 
pamatskola nākamajā, 2011./2012., 
mācību gadā uzsāks jaunas izglītī-
bas programmas realizāciju. Proti, 
komunikācijas mākslu, kuras prog-
ramma tiks integrēta vairākos citos 
mācību priekšmetos. 

Skolas direktore Sandra Pluģe 
stāsta, ka jau 2009. gada septembrī 
skolas padomē tika pieņemts lē-
mums par pamatizglītības profesio-
nāli orientētas virziena programmas 
izstrādi, licencēšanu un ieviešanu. 
Pagājušajā mācību gadā skolotāju 
grupa astoņu pedagogu sastāvā 
strādāja, sagatavojot saturu pamat-
izglītības profesionāli orientētajai 

virziena programmai «Komunikācijas 
māksla». Šogad janvārī šī programma 
tika licencēta, un jau septembrī to sāks 
aprobēt skolā. «Izvēli šī brīža mācību 
programmā integrēt komunikācijas 
mākslas pamatu apguvi noteica tas, 
ka pašreiz sabiedrībā, tostarp skolā kā 
sabiedrības daļā, ir jūtams pieņemamu 
komunikācijas etiķetes normu izprat-
nes un ievērošanas deficīts. Tāpēc lietas 
labā kaut kas ir jādara,» programmas 
izveidi pamato direktore, cerot, ka 
skolēni, apgūstot padziļinātu mācību 
saturu, dzīvē veiksmīgāk konkurēs 
darba tirgū, jo pratīs mērķtiecīgāk ko-
municēt ar līdzcilvēkiem. Tas nozīmē, 
ka jaunajā mācību gadā skolēniem būs 
iespēja apgūt ne tikai pamatizglītības 
programmā esošos mācību priekšme-

tus, bet, darbojoties mācību stundās 
un individuālajās nodarbībās, papil-
dus apgūt komunikācijas mākslas 
pamatus, kas tiks integrēti latviešu 
valodas, mūzikas, vizuālās mākslas, 
informātikas, angļu valodas, krievu 
valodas mācību saturā. Papildus 
nākamajā mācību gadā skolēni varēs 
fakultatīvi apgūt vācu valodu, kā arī 
izmantot bibliotekārās stundas ko-
munikācijas mākslas pilnveidei. 

Foto: no skolas arhīva

Bez maksas skolēniem iespēja apmeklēt zobārstu
tule informē, ka precīzu datumu 
skolēnu vecāki maijā varēs no-
skaidrot skolā. «Katram skolēnam 
arī būs iedota anketa, kas jānogādā 
vecākiem, lai atzīmētu, vai vēlas, lai 
bērns apmeklētu zobārstu, kas veiks 
ne tikai pārbaudi, bet arī piedāvās 

bez maksas salabot zobus,» tā 
L.Seikstule. Bērniem līdz 18 gadu 
vecumam visas procedūras ir bez 
maksas. Taču zobārsta busiņu var 
apmeklēt arī pieaugušie, tiesa gan 
– par maksu. Tas būs iespējams 
pēcpusdienās.

«Pierasts, ka par simtlatnieku 
projektu ikdienā daudzi izsakās 
skeptiski, jo nereti pārvaldēm 
ir jāsaskaras ar stipendiātu dar-
ba disciplīnas un darba kvalitā-
tes problēmām. Taču mēs esam 
pateicīgi visiem Vilces pagasta 
iedzīvotājiem, kas piedalās šajā 
projektā, jo ar viņu palīdzību 
pagasts kļūst sakoptāks,» tā Vil-
ces pagasta pārvaldes vadītāja 

Pārmaiņas gaida Vilces muižu
Valsts kultūrkapitāla fonds 

atbalstījis Vilces ideju un pie-
šķīris finansējumu, lai uzsāktu 
Vilces muižas kungu mājas ieejas 
ģerboņa izpēti, konservāciju un 
restaurāciju.

 
Vilces tūrisma informācijas 

punkta vadītāja Millija Zīberte 
stāsta, ka muižas galvenajā fasādē 
saglabājies ieejas portāls vēlā 
baroka stilā, tā augšdaļā atrodas 
marmorā kalts cilnis ar Medemu 
un Keizerlingu alianses ģerboni. 

«Vadoties no vēsturiskiem materiā-
liem, alianses ģerbonis kalts baltajā 
marmorā. Izpētes gaitā plānota tā 
krāsojuma zondāža, paraugu no-
ņemšana un izpēte laboratorijā,» 

stāsta M.Zīberte. Šos darbus 
veiks SIA «Slēgakmens» akmens 
restauratore Inese Sidraba, kas 
ir specializējusies ornamentālajā 
marmorēšanā Eiropas Kultūras 
mantojuma amatu un profesiju 
centrā Itālijā. «Šobrīd projekta 
apstiprinātā summa ir 800 lati, 
taču projekts turpināsies un tiks 
piesaistīta nauda, līdz ģerbonis tiks 
pilnīgi restaurēts,» tā tūrisma pun-
kta vadītāja, kura uzraudzīs darbus 
kā pagasta pārvaldes pārstāve. 

Foto: M.Zīberte

paldies Veidmaņu ģimenei!
Anda Duge. Taču īpašu paldies par 
darbu viņa pagasta pārvaldes vārdā 
saka Veidmaņu ģimenei – Olgai ar 
dēliem Raivi, Jāni un Edgaru –, kas 
simtlatnieku projektā iesaistījusies 
jau atkārtoti. Vadītāja atzīst, ka šī 
ģimene darbu veic ar ļoti lielu atbil-
dību un kvalitatīvi. «Viņi vienmēr 
visu uzdoto paveic ar pilnu atdevi, 
reizēm strādājot pat dienās, kad 
laika apstākļu dēļ projekta noteiku-

mi pieļauj nestrādāt,» tā A.Duge. 
Šobrīd Veidmaņu ģimene zāģē 
krūmus un sakopj Kalna kapus. 
«Bet pērn rudenī ģimene pie 
Platones upes, ceļmalā, kas ved 
uz «Raudziņiem», kur bezatbildīgi 
cilvēki ilgstoši bija veduši un bēruši 
sadzīves atkritumus un būvgružus, 
ar rokām savāca ap astoņām ton-
nām atkritumu, likvidējot nelegālo 
izgāztuvi,» tā A.Duge. 

Vītoliņos iespējami 
ūdensapgādes  
traucējumi

Uzsākti ūdensapgādes sis-
tēmas rekonstrukcijas darbi 
Vītoliņos. Valgundes pagasta 
pārvalde informē, ka iedzīvo-
tājiem jārēķinās ar to, ka uz 
kādu laiku var tikt pārtraukta 
ūdens piegāde. Par plānotajiem 
traucējumiem pārvalde izvietos 
informāciju pie ziņojumu dēļa, 
taču jārēķinās, ka darbu procesā 
var rasties arī neplānoti ūdens 
padeves traucējumi. 

«Ūdensvada sistēma ir ļoti no-
vecojusi, tālab arī darbu procesā ir 
pieļaujami iepriekš neprognozēti 

plīsumi, par ku-
riem nevarēsim 
paziņot iedzīvotājiem, tālab aicinu 
iedzīvotājus būt saprotošiem,» tā 
pagasta pārvaldes vadītāja Maija 
Lasmane. Jāpiebilst, ka remont-
darbu laikā ar zināmām neērtī-
bām jārēķinās arī autovadītājiem. 
Uz laiku tiks slēgta Kļavu, Bērzu, 
Mehanizatoru, Paegļu un Vītolu 
iela atsevišķos posmos. Autobrau-
cēji aicināti ievērot izvietotās ceļa 
zīmes. Ūdenssaimniecības attīstī-
bas projekta realizācija tiek veikta 
ar ERAF atbalstu, un darbus veic 
SIA «Siltums Jums».

IEGULDĪJUMS TAVĀ NĀKOTNĒ

Jauna sociālā  
darbiniece

Darbu uzsākusi jauna sociālā 
darbiniece – Ņina Freiberga-Ņi-
tavska. Viņa iedzīvotājus pagasta 
pārvaldē pieņem pirmdienās no 
pulksten 12 līdz 18 un ceturt-
dienās no pulksten 8 līdz 14. Ar 
sociālo darbinieci var sazināties 
pa tālruni 63085239, 29184464.

Izvietos lielos  
konteinerus

Arī šogad pagasta pārvalde no-
drošinās lielos būvgružu kontei-
nerus. Vītoliņu ciemā konteiners 
pie veikala un Valgundē pie cen-
tra katlumājas būs 29. aprīlī, bet 
30. aprīlī konteineri tiks izvietoti 
pie mājas «Kalnciemi» un Tīreļos 
pie mājas «Kodoli». 

Svete-
Šomēnes Svētē tiks saņemts 

jauns Eiropas Komisijas finan-
sētais pārtikas paku pievedums. 
Svētes sociālā darbiniece Linda 
Repša informē, ka par precīzu da-
tumu, kad sāksies paku dalīšana, 
informēs paziņojumā pie pagasta 
informatīviem dēļiem. Jāpiebilst, 
ka noticis jauns konkurss, kurā 
noskaidrots, no kā sastāvēs jaunā 
pārtikas paka. L.Repša stāsta, ka 
jaunajās pārtikas pakās ģimenes, 

Pamatskolā – Krāsu nedēļa
Aizvadīta sniegiem bagāta zie-

ma, pēc kuras Svētes pamatskola 
pavasarīgu noskaņu radīs Krāsu 
nedēļā, kas skolā gaidāma no 18. 
līdz 20. aprīlim. 

Svētes pamatskolas direktors 
Edmunds Misevičs stāsta, ka šajā 
nedēļā četrām dienām tiks piešķirta 
katrai sava krāsa: zila, sarkana, zaļa 
un dzeltena. «Starp visām klasēm 
būs sacensības, lai noskaidrotu, kuri 
spēj būt viskrāsainākie savā apģēr-

bā atbilstoši dienas nosaukumam. 
Katru dienu pēc pirmās stundas 
skolā būs kopīga skolas krāsainā 
līnija, kurā tiks teatrāli izspēlētas 
Imanta Ziedoņa krāsainās pasa-
kas,» nedēļas norisi atklāj direktors. 
Pasākuma vadītāji un organizatori 
ir Svētes pamatskolas 4. klases 
skolēni, kas noslēgumā, 21. aprīlī, 
rādīs iestudētu Dzelteno pasaku. 
Mazāko klašu skolēni un pirms-
skolnieki ceturtdien piedalīsies arī 
olu krāsošanas darbnīcā. 

atsāks dalīt Eiropas 
pārtikas pakas

kurām piešķirts trūcīgās statuss, 
saņems vienu litru piena, kilogra-
mu kviešu miltu, puskilogramu 
auzu, griķu un četrgraudu pārslu 
un tikpat daudz putraimu. Ģi-
menes gan aicinātas atcerēties, 
ka, nākot pēc pakas, līdzi jāņem 
izziņa par trūcīgās personas sta-
tusa piešķiršanu, pretējā gadījumā 
paka netiks izsniegta. Arī turpmāk 
vienai ģimenei mēnesī pienāksies 
tikai viena paka.  

Platone
Platones pagasta pārvalde sā-

kusi darbus pašvaldības īpašumā 
«Lielkazāki». Šeit plānots ierīkot 
sociālo māju ar vairākiem dzīvok-
ļiem, kurus uz laiku piešķirs lie-
tošanā pagasta iedzīvotājiem, kas 
nonākuši īslaicīgās grūtībās.  

Pārvaldes vadītājs Vladislavs 
Pogožeļskis stāsta, ka šī māja ar čet-
riem dzīvokļiem pieder pagastam 
un jau vairākus gadus neviens tajā 
nedzīvo. «Par remontu tajā mums 
lika izšķirties sarunas ar Sociālo die-
nestu. Tajās secinājām, ka Platonē 
vairs nav labiekārtotu pašvaldības 
dzīvokļu, kurus uz laiku var piešķirt 
dzīvošanai grūtībās nonākušajiem 
pagasta iedzīvotājiem. Tieši šobrīd 
likums nosaka, ka mums ir jāno-
drošina dzīvesvieta vienam pagasta 
bārenim, kurš sasniedzis 18 gadu 
vecumu, taču mums tādu iespēju 
nav,» tā V.Pogožeļskis. «Lielkazā-
kos» ir iecere ierīkot trīs sociālos 
dzīvokļus, jo viens ir privatizēts. Tie-
ši tāpēc jau šobrīd brīvā mājas daļa ir 
izvākta tukša un tiek aprēķināts, cik 

Remontēs  
«Lielkazākus»

izmaksās mājas remontdarbi. Iecere 
ir kapitāli izremontēt trīs dzīvokļus. 
Pārvaldes vadītājs stāsta, ka vispirms 
tiks salabots un nokrāsots jumts, 
salabotas krāsnis, plītis dzīvokļos 
un skurstenis. «Vajadzēs ielikt arī 
jaunus logus, jo šie ir izpuvuši. Pēc 
tam tiks darīti visi iekšējie apdares 
darbi, lai pēc iespējas ātrāk varētu 
šos dzīvokļus nodot Sociālā die-
nesta rīcībā, kas lems, kuram šāds 
sociālais dzīvoklis ir nepieciešams,» 
tā pārvaldes vadītājs. Viņš atzīst, ka 
remontdarbi prasīs lielus līdzekļus 
un šobrīd tiek domāts, kur naudu 
ņemt, taču citas izejas nav – māja 
jāremontē. «Jāpiebilst, ka ieguvums 
būs arī tas, ka īpašums, kas šobrīd ir 
pamests, tiks sakārtots un nebojās 
kopējo skatu,» tā V.Pogožeļskis.

Foto: no pagasta pārvaldes arhīva

 

Kalnciems

Kalnciema pagasta pārvaldes 
Saimniecības daļas vadītājs Sergejs 
Bitels stāsta, ka ap dīķiem veikti ai-
navas veidošanas darbi. Izzāģēti lie-
lie krūmi, savākti atkritumi. Šobrīd 

Šonedēļ māla dienas
Kalnciemā, pateicoties māla ie-

gulām, tapuši ķieģeļu miljardi. No 
Kalnciema ķieģeļiem celtas Rīgā 
nozīmīgas ēkas – Ugunsdzēsēju 
depo, Ģertrūdes baznīca, Nacio-
nālais teātris. Māls ir arī vissenā-
kais kosmētikas un dziedniecības 
līdzeklis, kā arī materiāls, no kura 
amatnieki gatavo īstu mākslu. Lai 
mālu celtu godā, Kalnciemā līdz 
16. aprīlim notiek Māla dienas.

  
Kalnciema kultūras darbiniece 

Dace Dalgā informē, ka Māla 
dienas sāksies ar izstādes «Māla 
izmantošana Kalnciema ķieģeļu 
ražošanā» atklāšanu 12. aprīlī pulk-
sten 14 Kalnciema bibliotēkā. Tā 

būs apskatāma līdz 13. maijam darba 
dienās no pulksten 10 līdz 15. Bet 
15. aprīlī pulksten 19 kultūras namā 
tikšanās ar māla terapijas speciālisti 
Nelliju Ozoliņu, kura vadīs lekciju un 
praktisko nodarbību par tēmu «Māla 
daļiņas mūsu veselībai un dzīves prie-
kam». Bet 16. aprīlī no pulksten 10 
pie kultūras nama notiks amatnieku 
tirdziņš, pulksten 11 – Māla dienu 
svinīga atklāšana. Pasākums «Māla 
ceļš» kopā ar autentisko metožu 
lietpratējiem, kopu «Ugunszīme» 
notiks kultūras namā. Pulksten 13 
– Latvijas un Lietuvas keramiķu 
izstāde «Māls pārtop brīnumā». Šī 
izstāde apskatāma līdz 21. aprīlim 
katru dienu no pulksten 10 līdz 15. 

Pulksten 13.30 iecerēts pasākums 
«Māla ceļš keramikā» – kultū-
ras namā būs tikšanās ar Latvijas 
(Madara Rubena, Jelgavas novads) 
un Lietuvas keramiķiem (Virginijus 
Padgurskis un Rita Padgurskiene, 
Jonišķi), kas stāstīs par keramikas 
tradīciju saglabāšanu un jaunāka-
jām tendencēm. No pulksten 13.30 
kultūras namā būs radošā darbnīca 
«Radīšanas prieks» bērniem – podi-
ņu dekupāžas darbnīca, «Stunda ar 
podnieku», kurā tiks demonstrēta 
darbošanās ar podnieka ripu. Būs 
arī mīļlietiņu darbnīca, kurā varēs 
veidot suvenīrus. Bet pulksten 15 
sāksies podu sišana un stafetes, kas 
saistās ar māla priekšmetiem. 

Simtlatnieki sakārto dīķu apkārtni

sakārtotas dīķa malas gar Purmaļu 
un Viršu ielu kopumā vairāk nekā 
trīs kilometru garumā. Bet patlaban 
darbi norit gar Šķembu ielu. Darbos 
iesaistīti 20 tā dēvētie simtlatnieki.

Bezdarbnieki, kuri strādā par simts latu stipendiju, paveikuši labu darbu. 
Proti, iztīrījuši un izzāģējuši aizaugušās dīķu malas, kas tagad atsedz daudz 
patīkamāku skatu un ļauj makšķerniekiem vieglāk piekļūt dīķiem. 

Foto: Krišjānis Grantiņš
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«Šos kursus varu atzīmēt tikai 
ar pluss zīmi. protams, bija 
lietas, par kurām jau dzirdēts, 
taču ir vērtīgi ik pa laikam 
atsvaidzināt zināšanas. īpaši 
noderīgas bija režijas, scenāriju 
veidošanas, runas mākslas un 
retorikas nodarbības. turklāt 
mēs ne tikai klausījāmies, bet 
arī praktiski trenējāmies. Ja 
ikdienas darbā izmantosim šeit 
gūtās atziņas, mūsu pasāku-
mi noteikti iegūs jaunu elpu,» 
atzīst Jaunsvirlaukas kultūras 
darba organizatore ilze Vēvere.

Viņa kopā ar kultūras darbiniecēm no visa 
Jelgavas novada martā piedalījās Kultūras 
nodaļas organizētos mācību kursos «Svēt-
ku sarīkojumu veidošana. Māksliniecisko 
izteiksmes līdzekļu nozīme un pielietojums 
teorijā un praksē». Tos beidzot, kultūras dar-
binieces saņēmušas sertifikātu, kas apliecina, 
ka viņas turpina profesionālo tālākizglītību. 
Pieredzē ar mūsu kultūras darbiniecēm 
dalījās Latvijas Kultūras koledžas docenti 
Imants Jaunzems un Aigars Balulis, režisors 
Romāns Grabovskis un Latvijas Mākslas 
akadēmijas lektore aktrise Anita Grūbe. Viņi 
kultūras darbiniekiem sniedza zināšanas par 
dažādām tēmām – kā nokļūt no idejas līdz 
gatavam produktam, dikcija, uzmanības un 
atbrīvošanās vingrinājumi, tēla veidošanas 
iespējas, improvizācija, publiskā runa, verbālā 
un neverbālā komunikācija, žestu un mīmikas 
lietošana, par estrādes kostīmiem, apģērbu 
stiliem un dreskodu.

«Šobrīd daudzi novada kultūras nami ir 
skaisti renovēti, moderni iekārtoti. Tajos jābūt 
zinošiem kultūras darbiniekiem. Taču esam 
atskārtuši, ka dažās jomās zināšanu trūkst, jo 
nereti namu vada cilvēks, kuram nav šādas 
specialitātes. Un, kas būtiski, viņš namā ir viss 
– sākot no vadītāja līdz gaismotājam –, jo tur 
strādā tikai vadītājs un apkopēja. Tieši tālab 

kultūras darbinieki guvuši jaunas 
zināšanas svētku veidošanā

nolēmām, ka nepieciešami kursi, kas paplašina 
vadītāju redzesloku un ceļ kvalifikāciju,» kursu 
vajadzību pamato Kultūras nodaļas vadītāja 
Dzintra Zimaiša. Viņa atzīst: šīs bija mācības, 
bet iegūtās zināšanas darbinieces praktiski 
parādīs novada svētkos, proti, katram pagas-
tam ir jāveido 20 minūšu garš priekšnesums, 
vizītkarte, lai iepazīstinātu ar sevi. Bet augustā 
kultūras darbinieki dosies pieredzes apmaiņā 
uz Tallinu, kas šogad ir Eiropas kultūras galvas-
pilsēta. Viņi piedalīsies daudzos pasākumos, 
lai redzētu, ko un kā dara kaimiņi, un smeltos 
jaunas idejas. «Laukos ir jābūt augstvērtīgai 
kultūras dzīvei, un uz to mēs iesim. Domāju, ka 
šāda veida kursi turpināsies,» tā Dz.Zimaiša, 
piebilstot, ka cīnīsies arī par to, lai atjaunotu 
atmodas laikā likvidēto. «Kad sākās atmoda, 
lauku kultūras namos likvidēja štata vietas, 
atstājot tikai vadītāju un apkopēju. Teica, ka 
šis ir īslaicīgs plāns, taču ir pagājuši 20 gadi 
un mēs to esam pieņēmuši kā normu. Taču es 
gribu teikt, ka katram savs darbs darāms, lai to 

paveiktu kvalitatīvi,» tā vadītāja.
Kultūras iestāžu vadītājas atzīst, ka gūtās 

zināšanas tiešām noderēs un tās devušas tādu 
kā jaunu pacēlumu radošajā pasaulē. «Esmu 
mācījusies svētku režiju, bet pēdējos gadus 
strādāju par skolotāju. Tāpēc kursi man bija 
ļoti noderīgi, īpaši lekcija par vadīšanas stilu, 
kad vari iejusties kādā tēlā, un tas nebūt nebūs 
bērnišķīgi. Līdz šim pasākumus esmu mēģi-
nājusi vadīt tikai lietišķi, bet nu pamēģināšu 
citādāk. Atzinīgi novērtēju arī retoriku, kas 
mums publikas priekšā ir jāievēro,» tā Zaļe-
nieku kultūras nama vadītāja Inese Roznere. 
«Sapratu, ka esmu uz pareizā ceļa, taču šeit 
dzirdētais piešķīla jaunu uguntiņu. Jau tagad 
zinu, ko no dzirdētā noteikti izmēģināšu 
praksē: došu iespēju pasākumus vadīt jauniem 
cilvēkiem,» tā Lielvircavas kultūras nama 
vadītāja Rasma Krauze.

Ritma Gaidamoviča  
Foto: Krišjānis Grantiņš

Foto: Jelgavas novada meiteņu koris «asni» ar spilgtām 
emocijām atgriezies no jauniešu festivāla «transeuropeen-
nes Rouen» Francijā. kora diriģente anita Liekna atzīst, ka 
ar uzņemšanu un savu meiteņu sniegumu ir ļoti apmierinā-
ta. «Francijā sniedzām septiņus koncertus un par skatītāju 
trūkumu nevienā no tiem nevarējām sūdzēties, zāles bija 
pilnas. publika mūs uzņēma ar lielām ovācijām – jau ierau-
got meitenes tautas tērpos, kur nu vēl dzirdot līdzi ņemto 
«ciema kukuli» – trīs dziesmas franču valodā. Viņiem ļoti pa-
tika,» tā a.Liekna. Jāpiebilst, ka mūsu dziedātājas līdzi bija 
ņēmušas arī savu pavadošo sastāvu – Jelgavas bigbenda 
vadītāju Raiti ašmani ar grupu «Drums clinic», kas pieda-
lījās četros koncertos. tiesa, festivāla noslēguma koncertā 
«asniem» bija jāiztiek bez viņiem, jo festivāla koordinators 
mūsu koristēm noteica dziedāt a capella. «sākumā baidījos, 
taču tā, šķiet, bija pat labāk. mēs sagādājām pārsteigumu 
skatītājiem, jo visi pārējie uzstājās ar pavadījumu, bet at-
nāca latviešu meitenes un nodziedāja bez tā. skanēja ļoti 
labi,» tā a.Liekna. Jāpiebilst, ka festivāla koordinators līdz jūlijam Jelgavas novadu aicinājis rast iespēju prezentēt 
kādu vēl tikpat spēcīgu un atraktīvu kolektīvu, kas piedalītos festivālā nākamgad. 

«Esam godam aizstāvējušas Jelgavas novadu»

Foto: no kora arhīva

Jelgavas novada domes zālē
28. aprīlī pulksten 18.30 – Jelgavas, Ozolnieku un Olaines novadu koru 

kopmēģinājums (Jelgavas novada domes zālē)
Elejā

Līdz 20. aprīlim – pagasta rokdarbnieku izstāde «Radīt prieku sev un citiem» 
(Saieta namā). 

No 11. līdz 16. aprīlim – Galda spēļu nedēļa. Informācija – Elejas Bērnu un jauniešu 
izglītības un iniciatīvu centrā pa tālruni 28485893 (Inga) (Saieta namā). 

24. aprīlī pulksten 13 – Lieldienu pasākums «Sagaidām Lielu dienu». Pulksten 12.30 
kursēs autobuss no Saieta nama uz Elejas muižas parku (Elejas muižas parkā). 

3. maijā pulksten 17.30 – radošā darbnīca «Es savai māmiņai rotu darināju» 
– piespraužu veidošana. Līdzi jāņem vienkrāsains zīda audums, pieskaņotas 
pērlītes vai pogas, diegs, piespraudes speciālā aizdare vai drošības adata un 
šķēres. Dalības maksa – Ls 1 (Saieta namā). 

No 9. līdz 13. maijam – senioru klubiņš «Varavīksne» aicina uz pavasara ziedu 
izstādi «Pavasara ziedu karuselis» (Saieta namā). «Varavīksne» pagasta seniorus uz 
tikšanos aicina katra mēneša pirmajā trešdienā pulksten 15 Saieta namā.
glūdā

16. aprīlī pulksten 12 – radošā darbnīca – tapošana. Ieeja – bez maksas (dienas 
centrā «Zemgale»).

24. aprīlī pulksten 13 – «Lieldienu šūpolēs» (Nākotnes kultūras namā).
24. aprīlī pulksten 13 – «Lieldienu zaķis Zemgalē». Ieeja – bez maksas (dienas 

centrā «Zemgale»).
7. maijā pulksten 12 – radošā darbnīca «Uzzied ziedi māmiņām». Ziedu gatavošana 

dažādās tehnikās. Ieeja – bez maksas (dienas centrā «Zemgale»).
No 5. līdz 20. maijam – Glūdas Mūzikas un mākslas skolas audzēkņu darbu 

pavasara izstāde. Ieeja – bez maksas (Nākotnes kultūras namā).
Jaunsvirlaukā

24. aprīlī pulksten 9 – Lieldienu dievkalpojums Dzintara kapelā. Pulksten 11 
– Lieldienu pasākums lieliem un maziem «Pa Saulei» (pie IKSC «Līdumi»). Radošo 
darbu Lieldienu izstāde (IKSC «Līdumi» 2. stāvā).
kalnciemā  

Līdz 16. aprīlim – Māla dienas Kalnciemā. Plašāku programmu skatīt 7.lpp., sadaļā 
«Kalnciems». Ieeja – bez maksas (kultūras namā un bibliotēkā).

7. maijā pulksten 13 – Mātes dienas svinīgais pasākums (kultūras namā).
Lielplatonē

24. aprīlī pulksten 13 – Lieldienu pasākums ar pašdarbnieku piedalīšanos un 
Lieldienu tirgu. Ieeja – bez maksas (muižas pagalmā).

14. maijā pulksten 20 – tautas nama atklāšanas koncerts. Ieeja – bez maksas.
Līvbērzē

17. aprīlī pulksten 18 – «Jautrā tandēmā» ar Jakovu Rafalsonu un Guntu Virkavu. 
Pēc uzveduma – sarunas par seriāla «Ugunsgrēks» aizkulisēm. Biļešu cena – Ls 3. 
Informācija pa tālruni 26574144, 63722465 (Laimrota) (kultūras namā). 

23. aprīlī pulksten 14 – Lieldienu ieskaņas koncerts «Lieldienās – priecāties, Lieldie-
nās – šūpoties!». Piedalās senioru deju kolektīvs «Ozolnieki» un Līvbērzes pašdarbības 
kolektīvi. Rotaļas un Lieldienu izdarības. Līdzi jāņem krāsotas olas (Līvbērzes kultūras 
namā). Pulksten 21 – Lieldienu balle. Spēlē grupa «Brīvdiena». Galdiņu iepriekšēja re-
zervēšana pa tālruni 26574144, 63722465 (Laimrota) (Līvbērzes kultūras namā).

24. aprīlī pulksten 13 – visi aicināti piedalīties aizraujošās Lieldienu izdarībās. 
Darbosies Lieldienu tirdziņš (pie centra «Vārpa»). 
platonē

16. aprīlī pulksten 18 – Platones pagasta mākslinieciskās pašdarbības kolektīvu 
koncerts. Ieeja – bez maksas. Kursēs autobuss: pulksten 17.30 Tūjas–Pēterlau-
ki–Lielvircava (Lielvircavas kultūras namā). 

24. aprīlī pulksten 14 – Lieldienu koncerts. Piedalās jauktais koris «Sidrabe» un 
Jaunsvirlaukas un Sidrabenes pagastu jauktais koris «Svīri». Ieeja – bez maksas. Kursēs 
autobuss: pulksten 13.30 Tūjas–Pēterlauki–Lielvircava (Lielvircavas baznīcā).

29. aprīlī pulksten 19.30 – Vircavas amatierteātra izrāde Rutku Tēvs 
«Sirdsdraugs Kārlis», režisore S.Sustrupe. Kursēs autobuss: pulksten 19.10 
Tūjas–Pēterlauki–Lielvircava (Lielvircavas kultūras namā). 
sesavā

24. aprīlī pulksten 13 – Lieldienu pasākums kopā ar elejniekiem Elejas muižas 
parkā. Plašāka informācija – 6.lpp., sadaļā «Sesava». 
Valgundē

15. aprīlī pulksten 15 – radošā darbnīca bērniem «Rotājumi Lieldienām». Ieeja 
– bez maksas (IKSC «Avoti»).

25. aprīlī pulksten 12 – Lieldienu lustes «Zaļa, zaļa zālīte Lieldienas rītā» – tautas de-
jas un rotaļas, olu ripināšana un šūpošanās. Ieeja – bez maksas (pie IKSC «Avoti»). 

30. aprīlī pulksten 14 – Valgundes amatierteātra pirmizrāde E.Vulfa komēdija 
«Līnis murdā». Biļešu cena – Ls 1 (IKSC «Avoti»). 

4. maijā – bērnu zīmējumu izstāde «Mana Latvija». Ieeja – bez maksas (IKSC «Avoti»).
6. maijā pulksten 16 – Mātes dienai veltīts koncerts. Piedalās Kalnciema 

vidusskolas skolēni. Ieeja – bez maksas (IKSC «Avoti»).
Vircavā 

16. aprīlī pulksten 19 – Kaspara Antesa koncerts «Neskaties atpakaļ». Biļešu cena 
– Ls 3. Informācija pa tālruni 29618544 (Sarmīte) (tautas namā).

20. aprīlī pulksten 13 – koncertprogramma sākumskolas skolēniem «Bur-
buļciems». Ieeja – bez maksas (tautas namā).

21. aprīlī pulksten 14 – Jelgavas un Ozolnieku novada kopkora «Asniņi» 
koncerts. Ieeja – bez maksas (tautas namā).

23. aprīlī pulksten 18 – Garīgās mūzikas koncerts. Ieeja – bez maksas (tautas namā). 
24. aprīlī pulksten 12 – Lieldienu pasākums ģimenēm. Pulksten 21 – balle «Olu 

kauju noskaņās». Spēlē grupa «Auces puiši». Biļešu cena – Ls 3. Galdiņu pieteikšana 
pa tālruni 29618544 (Sarmīte) (tautas namā).

5. maijā pulksten 19 – ciklā «Neturi sveci zem pūra» mākslinieka Gunāra Ezernieka 
izstādes atklāšana. Ieeja – bez maksas (tautas namā).

6. maijā pulksten 19 – Mātes dienai veltīts koncerts. Ieeja – bez maksas 
(tautas namā).
zaļeniekos

Aprīlī – Maijas Bērziņas gleznu izstāde «Skatoties pasaulē». Ieeja – bez maksas 
(kultūras nama mazajā zālē). 

14. aprīlī pulksten 16.30 – turpinās nodarbības Latviskās dzīvesziņas skolā 
(kultūras namā). 

25. aprīlī pulksten 11 – Lieldienu raibumi ģimenēm ar bērniem – dažādas 
atrakcijas un aktivitātes bērniem, dziedāšana un spietošana ap Lieldienu labu-
miem. Līdzi jāņem krāsotas olas. Ģimenes aicinātas piedalīties āra dekoru izstādē 
«Lieldienu jampadracis». Asprātīgāko darbu autorus apbalvos (pretī kultūras 
namam).










































































noslēgusies septītā galda spēļu 
triāde Jelgavas un novadu sko-
lēniem «no-Do-mo» – novuss, 
domino, monopols. tajā labus 
rezultātus uzrādījuši vairāki 
zaļenieku jaunieši – arman-
dam misam 1. vieta domino un 
trīscīņā, mārtiņam Freibergam 2. 
vieta novusā, 3. vieta monopolā 
un 2. vieta trīscīņā, bet debitantei 
sindijai Vanagai 4. vieta novusā 
un piektā kopvērtējumā.   

Zaļenieku sporta dzīves organizētāja Antra 
Freiberga stāsta, ka novuss un galda teniss 
skolā esot lielā cieņā. «Skolēni labprāt spēles 
spēlē starpbrīžos un pat negrib pēc stundām 
iet mājās – tik liela ir interese,» tā A.Freiberga. 
Viņa piebilst, ka pagastā darbojas arī speciāls 
pulciņš, tāpēc ik gadu triādē «NO-DO-MO» 
piedalās diezgan daudz jauniešu. Tiesa, daļai 
puišu tagad ir citas intereses, piemēram, volej-

bols, un viņi sacensībās vairs nepiedalās. 
Šogad kopvērtējumā uzvarēja Zaļenieku 

arodvidusskolas 1. kursa audzēknis Armands, 
bet pirms tam divus gadus pēc kārtas kauss 
gozējies Jelgavas Amatniecības 3. kursa au-
dzēkņa Mārtiņa plauktā. Abi puiši ir kaimiņi 
un diezgan bieži kopā spēlē dažādas spēles. 
«Īpaši mums patīk monopols,» piebilst Mār-
tiņa mamma A.Freiberga. Vēl šodien viņa 
atceras, kā pirms gadiem sešiem sēdējusi mājās 
ar salauztu kāju, bet tad Armands atnesis mo-
nopola angļu versiju, ko viņam no Norvēģijas 
atsūtījis brālis, un tā viss sākās.

Savukārt šī gada debitante Sindija mācās 
Zaļenieku pamatskolas 6. klasē. A.Freiberga 
meiteni raksturo kā ļoti apķērīgu un sportisku 
– viņai ne tikai tuvas galda spēles, bet patīk 
arī sportiskas aktivitātes. «Sindija labprāt 
iesaistās un ar puišiem spēlē gan florbolu, gan 
basketbolu, gan futbolu, gan volejbolu,» tā 
sporta skolotāja. 

Jāpiebilst, ka šogad «NO-DO-MO» sacensī-

bās kopā piedalījās 72 skolēni no Jelgavas pilsē-
tas un novada skolām. A.Freiberga piebilst, ka 
jaunieši ar galda spēlēm nodarbojas labprāt un 
nebūt nav jāskubina vai jāspiež ar varu.

Ilze Knusle-Jankevica

galda spēles cieņā

Foto: sertifikātu par kursu beigšanu saņēma arī Valgundes izglītības, 
sporta un kultūras centra «avoti» darbiniece Egija Šuneiko, kuras ik-
dienas darbos ietilpst arī pasākumu organizēšana. 

Foto: Šogad «no-Do-mo» sa-
censībās labs sniegums zaļenieku 
jauniešiem mārtiņam Freibergam 
(no kreisās), sindijai Vanagai un 
armandam misam.

Foto: no A.Freibergas arhīva
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